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Spevácka skupina Zúgovanka rozospievala „fašiangárov“ Foto: Peter Sýkora

Dychová hudba Močenská kapela hrala do tanca Foto: Peter Sýkora

V kultúrnom dome zaspieval a zatancoval FS Sečkár. Foto: Peter Sýkora

V kultúrnom dome po prvýkrát úspešne vystúpila v úlohe ľu-
dovej rozprávačky Tonka Plevková Foto: Peter Sýkora

Močenskí speváci spievali v spoločenskej sále.  Foto: Peter Sýkora
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Poďakovanie literárnemu klubu
pri Jednote dôchodcov

Dňa 4. marca 2018 sa konalo v  „kláštore“ 
Popoludnie priateľov poézie a  prózy, venované 
100. výročiu vzniku Československej republiky 
v  roku 1918. Toto podujatie prinieslo všetkým 
zúčastneným krásne a nevšedné zážitky a mys-
lím, že bolo prvou lastovičkou v  tomto odbo-
re záujmovej činnosti našich občanov. Všetci 
účinkujúci pripravili skutočne milú a  srdečnú 
atmosféru, v  ktorej sme sa cítili veľmi dobre. 
Pani Kováčová sa predstavila so svojou vlastnou 
tvorbou, pani Maláriková peknou prózou a tiež 
vlastnou tvorbou, pani Pappová a pani Štanglo-
vá predniesli básne plné citu a spolupatričnosti 
oboch národov, pani Dičérová nás rozveselila 
prózou Haliny Pavlovskej a  pán Bleho otvoril 
toto podujatie úvodnou básňou z Erbenovej ky-
tice a v závere brilantne predniesol Baladu o ná-
morníkovi od Jiřího Wolkera. Jeho úžasnú pa-
mäť mu môžu závidieť všetci profesionálni herci 
a prednášatelia. Milé bolo i vystúpenie žiaka Mi-
lanka Kissa, ktorý potvrdil, že i medzi mladými 
ľuďmi sa záujem o poéziu nevytratil. Myslím, že 
môžem v mene všetkých zúčastnených poďako-
vať za príjemné chvíle a popriať členom literár-
neho klubu, nech túto ušľachtilú zábavu naďalej 
rozvíjajú, aby sme sa mohli s nimi stretnúť ešte 
veľakrát pri príležitosti rôznych výročí a  akcií 
v obci. Vďaka za príjemné a pekné chvíle na uve-
denom popoludní.  Jiřina Gašparíková

Koncom veselého fašiangového obdobia 
sa v našej obci vždy konajú aktivity spojené 
so zábavou. Aj v  tomto roku to bola v pia-
tok 9. februára 2018 najprv zabíjačka pod 
organizačnou taktovkou obce a poľovnícke-
ho spolku Močenský háj. Počas nej pripra-
vili pracovníci obce občerstvenie pre ďalšie 
podujatie  – pre návštevníkov fašiangového 
popoludnia v  spoločenskej sále obecného 
úradu a  kultúrneho domu. V  sobotu 10. 
februára 2018 ráno sa ochotní dobrovoľníci, 
pracovníci obce a  starosta pustili do vare-
nia kapustnice, aby si už prví popoludňajší 
návštevníci fašiangového programu mohli 
pochutiť na zabíjačkových špecialitách a na 
čerstvej kapustnici.

Program sa začal o druhej popoludní vy-
stúpením dychovej hudby Močenská kapela 
a mužskej speváckej skupiny 
Močenskí speváci v  spolo-
čenskej sále obecného úradu. 
Neskôr program pokračoval 
v kinosále kultúrneho domu 
vystúpeniami folklórnej 
skupiny Močenčanka, spe-
váckej skupiny Zúgovanka 
a folklórneho súboru Sečkár. 
Do programu neodmysliteľ-
ne patrí na konci fašiangov 
aj pásmo pochovávania 

basy, ktoré si pripravila folklórna skupina 
Močenčanka v spolupráci s kolegami z muž-
skej speváckej skupiny Močenskí speváci. 
Humornú scénku pochovávania basy, ktorá 
komentovala aj aktuálne dianie v Európskej 
únii, na Slovensku aj v našej obci, ocenili di-
váci búrlivým potleskom. „Páčilo sa nám to 
a dobre sme sa zabavili,“ hodnotila za mno-
hých návštevníčka podujatia Eva.

Po programe v kultúrnom dome sa mohli 
návštevníci opäť presunúť do spoločenskej 
sály obecného úradu na ochutnávku zabí-
jačkových špecialít a na hudobný program, 
v ktorom sa predstavila ešte spevácka skupi-
na Zúgovanka s  harmonikárom Mariánom 
Horváthom. Návštevníci podujatia si s  ra-
dosťou zaspievali spolu so spevákmi tradič-
né ľudové piesne. Marcela Lenčéšová

Začiatkom marca sa v  priestoroch kul-
túrneho strediska uskutočnilo Popoludnie 
Česko-slovenskej poézie a  prózy. V  nedeľu 
4. marca 2018 sa preto v  kultúrnom stre-
disku zišla asi dvadsiatka záujemcov o čes-
kú a  slovenskú poéziu a  prózu. Podujatie 
spoločnými silami zorganizovali obec Mo-
čenok, Miestny odbor Matice slovenskej 
a  Miestna organizácia Jednoty dôchodcov 
Slovenska. V úvode sa prítomným prihovo-
rili starosta obce Roman Urbánik a predsed-
níčka Miestneho odboru Matice slovenskej 
Jolana Lenčéšová. Starosta Močenka vyjad-
ril radosť z toho, že sa pri príležitosti stého 
výročia vzniku Československa uskutočňuje 
takáto akcia zameraná práve na literatúru.

Potom sa už návštevníkom podujatia, 

medzi ktorými boli aj rodáci 
z Česka žijúci už roky v Mo-
čenku, predstavili predná-
šajúci so svojím výberom 
poézie a  prózy. Odzneli 
básne z  diel Karla Jaromíra 
Erbena, iných českých a slo-
venských spisovateľov, ale 
zaznela aj autorská tvorba. 
„K  poézii som mala vždy 
kladný vzťah. Nielenže som 
recitovávala, ale som aj písa-
la. Potom neskôr sa pridala 
aj próza a próza mi ostala aj 

naďalej. Dnes sme nastupovali s  takou tré-
mou, že ju ešte aj teraz máme,“ priznala jed-
na z prednášajúcich Mária Dičérová. „Ja som 
recitovala už ako dievča a vždy ma to bavilo 
a baví. Dnes sme dali z každého rožka troška 
a myslím, že diváci boli spokojní a my tiež,“ 
dodala ďalšia prednášajúca Valéria Pappová.

Po skončení prednesu sa rozvinula debata 
s hosťami, ktorí pochádzajú z Česka. Ostat-
ných zaujímalo, ako sa sem dostali, či sa im 
na Slovensku a v Močenku páči a podobne. 
Asi k najznámejším obyvateľom pochádzajú-
cim z Česka patrí dlhoročná učiteľka, teraz už 
dôchodkyňa, Jiřina Gašparíková, ktorej pre-
šli cez ruky niekoľké generácie žiakov aj väč-
šina prednášajúcich z tohto podujatia. „Som 
veľmi rada, že sa toto podujatie uskutočnilo. 

Som rada aj preto, že sa to robí k stému vý-
ročiu založenia Československej republiky. 
Myslím si, že bez roku 1918 by ani tento 
samostatný slovenský štát nebol. Som veľmi 
milo prekvapená, aké nádherné odpoludnie 
to bolo. Veľmi sa mi to páčilo,“ pochvaľova-
la si Jiřina Gašparíková. „Veľmi dobré. Som 
spokojná. Ja poviem za seba, že som veľmi 
potešená, že ste ma pozvali. Som spokojná,“ 
pridala sa aj Jaroslava Krivošíková.

Podujatí zameraných na prednes poézie 
a prózy nebýva veľa. Toto podujatie zaujalo 
časť obyvateľov a prišli si vychutnať prednes 
svojich priateľov alebo spoluobčanov. Vyni-
kajúca príležitosť to bola aj pre tých, ktorí 
mohli prezentovať svoje talenty. „Matica je 
tu na udržiavanie kultúry a tradícií a v Mo-
čenku sú ľudia ochotní a  radi prídu. Ten-
to deň sa určite nádherne vydaril. Myslím 
si, že to bude nebude jediný,“ vyjadrila sa 
predsedníčka MO Matice slovenskej Jolana 
Lenčéšová. „Myslím si, že už samotná myš-
lienka bola veľmi pekná. Dnešná realizácia 
tohto popoludnia v prednese poézie a prózy 
bola veľmi zaujímavá a podnetná. Verím, že 
všetci si odniesli krásne zážitky a že to bude 
aj motiváciou pre ďalšie stretnutie. Všet-
kým, ktorí sa zúčastnili, zo srdca ďakujem. 
Tým, ktorí vystúpili, ďakujem za predve-
dené výkony,“ vyjadril vďaku starosta obce 
Roman Urbánik. Marcela Lenčéšová

Začiatkom marca sa v priestoroch kul naďalej Dnes s

Fašiangy v znamení zábavy

Poézia a prózaPoézia a próza

Folklórny súbor Sečkár roztlies-
kal divákov.  Foto: Peter Sýkora

Štefan Bleho odovzdal kyticu svojej bývalej uči-
teľke Jiřine Gašparíkovej.  Foto: Peter Sýkora
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V  utorok 13. februára 2018 bol posledný 
deň tohtoročných fašiangov. Práve tento deň 
využili v  domove dôchodcov Milosrdného 
samaritána v našej obci na podujatie, ktorým 
spríjemnili svojim klientom posledný deň 
obdobia plného veselosti. Klienti a  sestry sa 
zišli v  jedálni domova, kde sa spoločne bavili 
o fašiangoch. Rozprávali si zážitky z mladosti, 
o tom, ako si oni pamätajú fašiangové obdobie, 
aké zvyky sa dodržiavali a  čo sa vtedy v  obci 
dialo. „Vtedy bola chudoba, ale bolo veselšie 
ako teraz. Išiel som na zábavu a mama mi dala 
10 korún. Sedem korún som zaplatil vstupné 
a tri mi zostali na dve pivá. Ale vtedy sme ne-
sedeli pri stoloch – v  jednom rohu stáli diev-

čence a v druhom my. Keď sa začalo hrať, išli 
sme brať dievčatá do tanca,“ zaspomínal Jozef 
Pápay na mladosť. „Vždy bolo veselo. Cigánska 
kapela hrala, to boli najlepší hudobníci,“ dopl-
nila svoje spomienky Alžbeta Blehová. Pekné 
popoludnie plné veselých spomienok zavŕšila 
návšteva folklórnej skupiny z  Cabaja-Čápora, 
ktorá zaspievala klientom zariadenia pásmo 
veselých ľudových piesní. „Krátke fašiangy 
sme ukončili milým posedením. Klientom sme 
chceli spríjemniť tento čas, aby sme od nich zís-
kali úsmev na tvári a aby sa im rozžiarili oči, 
čo sa nám teda aj podarilo,“ tešila sa z radosti 
klientov zariadenia riaditeľka domova Edita 
Lovásová. Marcela Lenčéšová

Karnevaly v školách
Posledný fašiangový týždeň sa nie-

sol v  materskej aj na základnej škole 
v  znamení karnevalov. Oba sa konali 
v  stredu 7. februára 2018. Fašiangový 
karneval v materskej škole si pripravila 
každá trieda najprv samostatne. V jed-
notlivých triedach si predstavili deti 
svoje masky medzi sebou, zatancovali 
si a potom sa išli predstaviť aj spolužia-
kom do ostatných tried. V každej triede 
bolo plno nádherných rozprávkových 
bytostí či zvieratiek. „Ja som Dúhová 
víla,“ tešila sa zo svojej masky Nelka. 
„Ja som kapitán, ktorý bojuje,“ pridal 
sa Orlando.

Detičky sa tešili zo zaujímavého dňa. 
Veľmi ich bavilo obliekať sa do karne-
valových kostýmov, zvlášť, keď boli ako 
masky oblečené aj pani učiteľky. „Bez 
karnevalu určite nemôže byť fašiango-
vé obdobie v materskej škole. Škôlka sa 
premenila na rozprávkovú krajinu. Je 
tu plno zvieratiek a rozprávkových by-
tostí, takže deti sa veľmi tešia,“ konšta-
tovala riaditeľka školy Soňa Hippová.

Popoludní sa konal fašiangový kar-
neval aj na základnej škole. Na nápor 
masiek, do ktorých sa obliekli žiaci 
prvého stupňa školy, bola priprave-
ná karnevalovo vyzdobená telocvičňa 
školy. Pre masky boli pripravené: dobrá 
hudba, hry a pre najlepšie masky aj za-
ujímavé ceny. Popoludní, kedy sa začal 
karneval, bola telocvičňa plná skvelých 
masiek  – mnohé z  nich boli dielom 
šikovných rúk rodičov a  starých rodi-
čov, iné pomáhali robiť deti a našli sa aj 
také, ktoré boli požičané alebo kúpené 
práve na túto príležitosť. Väčšina z pre-
zentovaných masiek niesla pečať skve-
lej fantázie a  manuálnej zručnosti ich 
tvorcov. „Som Zloriana a  vyrobila mi 
to moja krstná,“ pochválila sa Olívia. 
„Ja predstavujem kukučkové hodiny. 
Vymyslel to môj tatino a  s  maminou 
mi to urobili,“ pridal sa Tomáš.

Všetky masky si počas prezentácie 
poprezerala porota zložená z  učiteliek 
prvého stupňa, ktoré potom spoločne 
zostavili rebríček 20 najkrajších a naj-
kreatívnejších masiek. „Mám pocit, že 
viac masiek je vyrobených ručne, čo 
sme teda radi, a hodnotenie preto bolo 
rýchle,“ prezradila nám šéfk a poroty, 
učiteľka Andrea Lašticová. Skvelú kar-
nevalovú atmosféru podporili aj zaují-
mavé súťaže pre masky, do ktorých sa 
zapojili všetky triedy. Karneval si nene-
chal ujsť ani riaditeľ školy Eduard Lac-
ko, ktorý sa tešil z dobrej nálady detí aj 
zo skvelých nápadov, ktoré pretavili do 
karnevalových masiek.

Marcela Lenčéšová

Slávenie fašiangov
v domove dôchodcov

Močenský detský divadelný súbor „Zasa-
dil som divadlo“ sa zúčastnil súťaže Javisko-
vý škriatok 2018. Ide o  regionálnu prehliadku 
a  súťaž detskej dramatickej tvorivosti a  diva-
diel dospelých hrajúcich pre deti. Podujatie sa 
konalo v  posledný februárový a  prvý marcový 
deň v šalianskom kultúrnom dome. Táto regio-
nálna prehliadka sa konala už 7. rok. Divadelný 
súbor z  Močenka sa jej zúčastnil prvýkrát. Na 
návrh národného osvetového centra porota po 
prvýkrát rozdelila súbory podľa kvality pred-
stavenia do troch pásiem: zlatého, strieborného 
a bronzového. Močenčania boli zaradení so svo-
jím predstavením „A  Ty musíš z  kola von“ do 
strieborného pásma. „Bolo vidieť, že deti si samé 
vytvárali scény. Bolo vidno, že ja som vytvoril 
takú rybu, druhý takú, že to malo takú hravosť, 
krásnu spontánnosť,“ vysvetlila zaradenie mo-
čenského súboru porotkyňa Daniela Evjáková.

Mladý súbor vznikol v  máji minulého roka 
a prvýkrát vystúpil už v  júli na festivale Gora-
dzov Močenok. Súbor tvoria deti vo veku od 
osem do trinásť rokov. Detský divadelný súbor 
vedú dve režisérky Martina Kertészová a Domi-
nika Kuchynková. S  divadlom majú viacročné 
skúsenosti. „S  vystúpením som veľmi spo-
kojná. Na celý náš súbor som veľmi hrdá 
a  pyšná, pretože urobili všetko, čo mohli,“ 
zhodnotila režisérka Martina Kertészová. 
Predstavenie „A  ty musíš ísť z  kola von“ je 
poviedka od režisérky Marice Šiškovej. Pre 
deti nebola vybraná náhodne. „Je taká hra-
vá a  je to odkaz na Hansa Christiana An-
dersena, veľkého spisovateľa, a  je to veľmi 
milý námet. Asi preto sme si ho vybrali. Je to 
kvalitný text,“ doplnila režisérka Dominika 
Kuchynková. „Každé predstavenie prinieslo 
aktuálnu tému, ktorou sa deti zaoberajú. Je 
úžasné, že refl ektujú súčasnú dobu, aká je. 

Tvorivá dramatika má za účel naučiť dieťa po-
mocou textu a ostatných zložiek žiť si svoj život 
na nečisto. Postupne cez každý jeden text, cez 
každú jednu postavu, ktorú svojím spôsobom 
prežije, sa o  tomto svete, o  realite naučí niečo 
viac,“ zhodnotila porotkyňa Katarína Hitzin-
gerová. „Celá porota sme sa zhodli na tom, že 
predstavenie z Močenka na to, že sú začiatoční-
ci, má vysokú úroveň. Hneď sme ich zaradili do 
predstavení, o ktorých sme rozmýšľali ako medzi 
ohodnotenými,“ popísala dojmy z predstavenia 
Močenčanov porotkyňa Daniela Evjáková. Dob-
ré výsledky mladého súboru kladne zhodnotil 
vedúci súboru Peter Sýkora: „Tento súbor pôso-
bí tak trištvrte roka a myslím si, že výsledky sú 
veľmi dobré. Zúčastnil sa regionálnej divadelnej 
súťaže a  určite neskončil posledný. Porotcovia 
veľmi dobre hodnotili predstavenie. Samozrej-
me, neprišli sme vyhrať. Prišli sem súbory, ktoré 
sa niekoľko rokov venujú tvorivej dramatike. My 
v podstate s týmto začíname. Ale myslím si, že 
na to, koľko času sme tomu venovali, je výsledok 
veľmi dobrý. Tešíme sa na ďalšie predstavenie, 
ktoré pripraví tento mladý divadelný súbor.“

Mária Gyárfásová

Detský divadelný súbor z Močenka
zaujal porotu Javiskového škriatka

Diplom na regionálnej priehliadke prevzala 
Michaela Miklášová. Foto: Peter Sýkora



5

Močenok / časopis obyvateľov obce 

V  tomto roku slávi Komunita Kráľovnej po-
koja, ktorá sídli aj v biskupskom kaštieli v našej 
obci, 25. výročie svojho založenia. Komunita 
začala svoj život v  Radošine a  potom sa rozší-
rila aj do Močenka. Komunita začala sláviť svoj 
jubilejný rok svätou omšou 31. januára 2018. 
Symbolicky to bolo v  deň sviatku spolupatróna 
komunity sv. dona Bosca. Vznik komunity bol 
však inšpirovaný aj životom sv. Vincenta de Paul, 
patróna charitatívnych diel. 26. októbra 1993 ju 
schválil vtedajší nitriansky sídelný biskup kar-
dinál Ján Chryzostom Korec. Otcom myšlienky 
a zakladateľom dnes už 25-ročného stále sa roz-
víjajúceho diela bol spolu s  pátrom Rudolfom 
Priedhorským mladík Branko Tupý. „Ja som mal 
19 rokov. Niekto by povedal, že som do toho išiel 
bez rozumu. A asi aj áno, lebo dnes, keby som to 
mal hodnotiť, je veľmi náročné pustiť sa do niečo-
ho takého. Splniť všetky podmienky nie je ľahké. 
Vtedy to bolo jednoduchšie. Žili sme jednoduchý 
život bez nejakých úradných vecí, ale zas životné 
podmienky boli ťažké. Keď sme sa nasťahovali do 
kaštieľa v Radošine, tak tam neboli elektrika, kú-
renie. Svietili sme petrolejovými lampami. Život 
bol veľmi jednoduchý a náročný, ale v tej dôvere 
sme do toho išli. Písal som na rôzne nadácie, sami 
sme robili, čo sa dalo. Začali sme hospodáriť, otec 
kardinál, keď sme rozprávali, že aj poľnohospo-
dársku pôdu chceme, sa tomu divil, že kaštieľ je 
ruina a my už rozprávame o tom, že budeme mať 
aj svoje traktory a budeme obrábať pôdu. Ale dô-
veroval nám a naozaj s Božou pomocou to išlo,“ 
zaspomínal na začiatky moderátor Komunity 
Kráľovnej pokoja páter Branko Tupý.

Slávnostnú svätú omšu pri príležitosti 
okrúhleho výročia komunity a sviatku dona Bo-
sca celebroval pomocný bratislavský biskup Jozef 
Haľko. Zúčastnili sa jej nielen obyvatelia komu-
nity Kráľovnej pokoja, ktorými sú deti v detskom 
domove, klienti v  domove sociálnych služieb 
a  seniori v domove dôchodcov, ale aj množstvo 
obyvateľov Močenka a  priaznivcov komuni-

ty z  bližšieho i  vzdialenejšieho okolia. „Vysielať 
slovné posolstvá o tom, že máme konať dobro, je 
dobrá vec, ale nič nie je presvedčivejšie, ako keď 
slová vyústia do skutku a keď ľudia vidia komu-
nitu, ktorá koná v reálnom čase niečo dobré. To 
je miliónnásobne viac, ako keď sa o tom hovorí. 
Ak ľudia vidia, že sa dobro deje, tak sú oveľa viac 
náchylní tomu dobrému dielu pomôcť. Je vyni-
kajúce, že takéto dielo existuje. 25 rokov je taká 
doba, o ktorej už môžeme hovoriť, že otestovala 
základnú myšlienku, z ktorej táto komunita fun-
guje a  na ktorej spočíva. Načim im zaželať, aby 
bolo aj 50-ročné, ale aj 500-ročné jubileum, pre-
tože ľudská bolesť bude vždy medzi nami prítom-
ná a Pán bude vždy volať, aby sme my tú ľudskú 
bolesť miernili,“ myslí si pomocný bratislavský 
biskup Jozef Haľko.

Pomoc ľuďom v  rôznom veku od detí až po 
seniorov, ktorí potrebujú podporu alebo starostli-
vosť, je prvoradým poslaním Komunity Kráľovnej 
pokoja. Svoje ciele komunita napĺňa na vysokej 
úrovni a rokmi sa snaží úroveň zvyšovať. V tomto 
čase má v Radošine a Močenku viac ako stovku 
klientov a približne toľko zamestnancov – sestier 
aj laických pracovníkov. V čase vzniku komunity 
však bola práca v nepoznanej oblasti náročná a vy-
žadovala si veľké úsilie. „Prišla nám podpora, sami 
sme pracovali, začali sme obrábať najprv 5 ha, po-
tom 10 a v istom období sme mali až 60 ha pôdy. 
Ale naším cieľom nebolo byť poľnohospodárskym 
družstvom, tak sme to znížili na výmeru, ktorá je 
pre našu potrebu, aby sme sa mohli starať o nejaké 
kravy, prasce, čo je zas potrebné pre chlapcov, aby 
si tým vytvárali pracovné návyky a zručnosti a aby 
videli, že to zviera potrebuje starostlivosť, či mám 
dobrú náladu, či nemám dobrú náladu. Týmto 
sme ich viedli k tomu, aby sa učili aj prekonaniu 
svojich nálad a nejakého svojho rozpoloženia. Za 
tých 25 rokov sme sa stretli s  mnohými ľuďmi, 
ktorí boli ústretoví, či už na úradoch, podporova-
telia alebo duchovní otcovia – otec biskup Kojnok 
alebo otec kardinál Patka, páter Kováčik, pán pro-

fesor Vrablec – to boli všetko takí naši podporova-
telia, ktorí nám fandili a podporovali nás v tomto 
diele. Naše nasadenie – sestier, moje aj našich laic-
kých spolupracovníkov – je naozaj také, že sa sna-
žíme robiť maximum a reagujeme na tie potreby, 
s ktorými sa ľudia na nás obracajú, hoci nie vždy 
sme aj schopní prijať každého k nám,“ doplnil pá-
ter Branko Tupý.

Väčšina rádových sestier pracuje v komunite 
už dlhé roky a táto veľká, meniaca sa a rôznorodá 
spoločnosť detí, ktoré nedostali rodičovskú lásku, 
mladých postihnutých chlapcov, ktorí už vyrástli 
z detských domovov, či seniorov, ktorí potrebu-
jú starostlivosť, sa stala ich rodinou, pre ktorú 
nezištne robia každodenne všetko. „Ja som prišla 
do komunity pred 10 rokmi. Každým dňom, čo 
prežijeme, ďakujeme Pánu Bohu, že sme nestra-
tili vieru, nádej a  lásku. Skutočne to považujem 
za zázrak. Čím dlhšie som tu, tým viac milujem 
ten všedný život, čo žijeme. Žiť tu nie je ľahké, ale 
skoro všetko je na tom nádherné, aj to, ako pre-
konáme drobné šarvátky, ako si nevieme trebárs 
vždy všetko s láskou povedať, ale jednoducho je to 
taká realita, ako sa žije aj v každej normálnej rodi-
ne. My síce nie sme úplne normálna rodina, sme 
taká riadne početná rodina, ale cítim a vnímam, 
že sme požehnaná rodina Božích detí. Život v ko-
munite je skutočne nádherným dobrodružstvom 
Božej lásky,“ vyznala sa z lásky k svojej práci ses-
tra Ivana. Každý deň v  komunite je od skorého 
rána až do noci náročný na organizáciu. Je tomu 
tak najmä v Močenku, kde žije 40 detí v detskom 
domove, 37 mladých mužov v  domove sociál-
nych služieb a 13 starkých v domove pre seniorov. 
Najmä chlapci z domova sociálnych služieb sú tí, 
ktorí spolu so zamestnancami udržiavajú chod 
celej komunity  – starajú sa o  zvieratá, záhradu, 
pomáhajú pri varení, praní alebo starostlivosti 
o seniorov. „Ja som s pátrom Brankom od roku 
1994, veľa som sa od neho naučil a je takou mo-
jou oporou. Málokde nájdete takého človeka, čo 
sa ujal mladých chalanov, čo vyrastajú bez rodi-
čovskej lásky v detských domovoch, a on im dáva 
lásku ako kňaz a zároveň je ich otcom a bratom 
a vôbec nerobí medzi nimi rozdiely,“ pochvaľoval 
si pobyt v komunite a vzťahy s pátrom Jozef Har-
van. „Mne sa to tu aj páči, je to tu pekné, chováme 
tu zvieratká, ja sa starám o prasiatka, ale máme aj 
ovce, mufl óny a tak. Dá sa aj s pátrom Brankom, 
aj so sestričkami, keď potrebujeme čosi pomôcť,“ 
pridal sa s hodnotením Drahomír Kardoš.

25 rokov je čas, za ktorý naozaj dospeje každý 
projekt. Ak prežije až do dvadsaťpäťky, je jasné, 
že si prešiel mnohými skúškami, mal dobré i zlé 
obdobia a  všetko dokázal prekonať. Je to teda 
dobrý projekt a najmä je podstatné to, že ho robia 
tí správni ľudia. „Som vďačný Pánu Bohu aj za tie 
skúšky, ktorými sme prešli a  určite ešte aj prej-
deme. Verím tomu, že aj tá naša voľba Kráľovnej 
pokoja je aktuálna pre dnešnú dobu, lebo vidíme, 
ako je ten pokoj ohrozený a ako pred pár rokmi 
by sme si nepomysleli, že budeme žiť uprostred 
takého prostredia v spoločnosti, kde si človek nie 
je istý často možno ani svojím životom,“ dodal 
páter Branko Tupý. Marcela Lenčéšová

Komunita Kráľovnej pokoja
slávi výročie založenia

Slávnostnú svätú omšu celebroval pomocný bratislavský biskup Jozef Haľko. Foto: Peter Sýkora
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■ Pracovníci obce koncom januára vyčisti-
li areál židovského cintorína od náletových 
drevín, ktoré sa rozrástli po celej ploche cin-
torína.

■ Orientačné značenie sa na obidvoch mo-
čenských cintorínoch v  polovici februára 
opäť zlepšilo. Pracovníci obce na oba cinto-
ríny osadili tabule s označením jednotlivých 
sektorov. Označenia korešpondujú s  infor-
mačnými tabuľami pri vstupe na cintoríny. 
Návštevníci cintorínov tak budú vedieť jed-
noduchšie nájsť miesto posledného odpo-
činku svojich blízkych.

■ Pracovníci obce sa začiatkom marca veno-
vali úprave parkoviska vedľa horného cinto-
rína. Parkovisko si po rekonštrukcii cestného 
telesa vyžadovalo zvýšenie podkladovej vrs-
tvy. Z celej parkovacej plochy bola odstráne-
ná zámková dlažba, aby mohlo byť podložie 
doplnené drobným lámaným kameňom. Pra-
covníci obce na vrstvu kameniva opätovne 
uložili pôvodné dlažobné kocky.

Aktuality z obce

V  priestoroch základnej školy sa v  polovici februára usku-
točnilo zaujímavé podujatie určené pre žiakov vyšších ročníkov. 
Prostredníctvom zaujímavých funkčných modelov, pripravených 
pokusov alebo virtuálnej reality sa mohli žiaci zábavnou formou 
zoznámiť so zákonitosťami fyziky, chémie či mechaniky a prehĺbiť 
si o nich vedomosti. „Máme expozíciu pre deti siedmych až devia-
tych ročníkov. Je to všetko o elektrine, o fyzike a o tom, že si decká 
môžu prísť vyskúšať naživo, ako funguje elektrolýza, ako sa meria 
napätie, akým spôsobom funguje mechanika na robotoch. Môžu 
sa otestovať zo svojich znalostí písomnou formou, ale máme tu 
aj virtuálnu realitu. Takým bonbónikom je súboj mechanických 
robotov. Decká to zaujíma a myslím, že majú veľmi dobré znalosti 
v  týchto oblastiach už teraz,“ povedal nám Juraj Hudcovský zo 
Západoslovenskej energetiky.

Takéto zaujímavé pokusy si už mohli vyskúšať žiaci rôznych škôl 
v Nitrianskom a Bratislavskom kraji, kde organizátori takisto zazna-
menali veľký záujem detí o  tieto informácie. „Merali sme napätie 
a dozvedeli sme sa, aké má asi napätie normálna žiarovka,“ pochvá-
lila sa realizáciou pokusu Dáška. „Najviac ma zaujímali virtuálna re-
alita a pokusy, čo sme tu robili. Zabavila som sa,“ doplnila Romana. 
Zaujímavé pokusy si s radosťou postupne vyskúšali žiaci všetkých 
tried v  sprievode svojich pedagógov. „Nazýva sa to Deň techniky 
a  musím konštatovať, 
že táto akcia má niečo 
do seba. Deti zaujala, 
sú kreatívne a  aj na 
prax celkom dobre 
pripravené,“ konšta-
toval riaditeľ školy 
Eduard Lacko.

Marcela
Lenčéšová

Fyzika hrou v škole

Vo štvrtok 8. februára 2018 sa 
v  priestoroch základnej školy konala 
detská burza. Organizovanie takých-
to podujatí má v  močenskej základnej 
škole dlhoročnú tradíciu, ktorá bola na 
určité obdobie prerušená. „Minulý rok 
sme po dlhšej prestávke urobili burzu 
a záujem detí bol veľký, tak sme si pove-
dali, že to vyskúšame aj tento rok. Sú tu, 
čo ma teší, deti nielen z nižšieho stup-
ňa, ale aj tí starší. Výber toho, čo pre-
dávajú, je naozaj veľmi veľký. Máme tu 
napríklad aj dievčatá zo zdravotníckeho 
krúžku, ktoré si priniesli zdravé výrob-
ky, ktoré samy vyrábajú, a okrem toho 
zadarmo merajú tlak,“ povedal nám 
dlhoročný organizátor podujatia, učiteľ 
Radoslav Novelinka.

Výber predávaných produktov bol 
skutočne široký – hračky, z ktorých už 
ich majitelia „vyrástli“, knihy, bižutéria, 

vlastnoručne vyrobené ozdôbky, nape-
čené drobné sladkosti, mydielka a  po-
dobne. Produkty lákali k  nákupu deti 
aj učiteľov, ktorí sa prišli pozrieť, čo je 
v tomto roku na burze v ponuke. Predá-
vajúcich takisto zaujímala ponuka kole-
gov z vedľajších stolov.

V  triede, kde členky zdravotníc-
keho krúžku merali krvný tlak a  mali 
pripravené aj materiály informujúce 
o zdravotných rizikách vysokého alebo 
nízkeho tlaku, sa zastavovali aj učitelia, 
aby si dali zmerať jeho hodnoty. Diev-
čatá sa tešili, že môžu prezentovať svoju 
činnosť pred ostatnými spolužiakmi. 
Populárna burza privítala v tomto roku 
opäť desiatky predávajúcich a  desiatky 
kupujúcich, z  ktorých mnohí odchá-
dzali spokojní s  nákupom v  školských 
taškách či batohoch.

Marcela Lenčéšová

V rámci Dní techniky mali žiaci základ-
nej školy príležitosť navštíviť mobilné plane-
tárium. Nachádzalo sa na ploche telocvične 
močenskej základnej školy. „Mobilné pla-
netárium je taký nafúknutý stan, v  ktorom 
360-stupňovou technológiou premietame 
deťom alebo aj širokej verejnosti fi lmy. Pre 
tých najmenších máme rozprávky o vesmí-
re. Ale i  pre prvý stupeň základných škôl 

máme nejaké fi lmy v  rámci environmenta-
listiky, o vode, o stromoch. Pre tých starších 
už máme fi lmy, ktoré sa týkajú vesmíru. 
Premietame im všetko o  tom, ako vznikli 
vesmír, hviezdy, planéty, celá slnečná sústa-
va, ale aj galaxie. Je to pre širokú škálu ľudí 
od tých najmenších až po tých najstarších,“ 
opísal fungovanie lektor planetária Martin 
Šamaj. Počas premietania 3D fi lmu objas-

ňoval jednotlivé pojmy a zákonitosti 
vesmíru. Súčasťou prednášok a  pre-
mietania je aj diskusia. „Najčastejšie 
otázky sú o čiernych dierach, o neja-
kých mimozemšťanoch, teda či exis-
tuje nejaký mimozemský život mimo 
našej Zeme, resp. slnečnej sústavy,“ 
doplnil Martin Šamaj. Deti najviac 
zaujali planéty a  samotný vesmír. 
Počas fi lmu dávali pozor a pohotovo 

reagovali aj na otázky, ktoré po ňom nasle-
dovali. „Deti sa naučili niečo nové o vesmí-
re: ako vznikol, ako prebieha celkový vznik 
a  vývoj planét a  rôzne iné veci. Myslím si, 
že takáto netradičná forma ich obohatí a že 
sa naučia niečo nové. Teším sa, že deti sa 
správajú disciplinovane a  že vnímajú tieto 
nové skúsenosti a vedomosti,“ zhodnotil vý-
znam návštevy planetária riaditeľ ZŠ Eduard 
Lacko. Pracovníci s  týmto mobilným pla-
netáriom najčastejšie navštevujú materské 
a  základné školy. Záujem oň však majú aj 
stredné školy či gymnáziá. „Je záujem zo škôl 
o  to, aby sme deti takouto nejakou formou 
zaujali – nie len nejakým slovom, ale aj ilu-
stráciou. Potom aj pomocou ďalších progra-
mov a aplikácií znázorňujeme veci súvisiace 
s vesmírom, čo sa už fyziky a chémie týka,“ 
dodal Martin Šamaj.  Mária Gyárfásová

Tradičná úspešná burza v škole

Mobilné planetárium v telocvični základnej školy

Žiaci si mohli naživo vyskúšať 
rôzne pokusy.  Foto: Peter Sýkora

Mobilné planetárium žiakov zaujalo.  Foto: Jozef Bleho
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Koncom januára bola v druhom pavilóne ško-
ly nainštalovaná zaujímavá výstava pod názvom 
Riaditeľské miniatúry. Išlo o  výstavu ozdobných 
predmetov a  hračiek, ktoré vlastnoručne zhoto-
vil riaditeľ školy Eduard Lacko. „Mám 2-ročného 
vnuka  – to bola inšpirácia k  tomu, aby som mu 
spravil nejakú hračku. Keď som mu spravil prvú 
hračku, jeho očká sa rozžiarili a povedal – dedo, 
čo mi ešte spravíš? To bol ďalší signál, aby som sa 
po práci venoval práve tomuto. Veľmi ma to napĺ-
ňa a baví ma to. Tu sú výsledné produkty. Dovo-
lil som si spraviť takúto výstavku, kde sa chcem 
pochváliť a, samozrejme, taktiež chcem motivovať 
aj deti našej školy, aby sa venovali i  takýmto zá-
ľubám,“ ozrejmil fakt, ako sa dostal k práci s dre-

vom, Eduard Lacko. Na výstave sa ocitla viac ako 
desiatka najrôznejších menších či väčších diel, 
na výrobu ktorých autor nepotrebuje ani návod. 
„Vzniká to tak, že vidím tento objekt pred sebou. 
Je to zvláštne. Nikdy som to pred tým nemal, ale 
keď niečo chcem spraviť, viem ako postupovať. 
Mám to všetko z vlastnej hlavy. Takto stále dopĺ-
ňam zbierku. Prídem z práce a už aj idem do diel-
ničky, aby som priložil ruku k dielu a aby vznikli 
hračky pre môjho vnuka,“ doplnil Eduard Lacko. 
Prvú vec – drevený vozík – vyrobil Eduard Lac-
ko počas minulého leta. Postupne pridával ďalšie 
diela. Pred Vianocami dokončil kostolík a v práci 
mieni pokračovať aj naďalej.

 Marcela Lenčéšová

V tretej februárovej dekáde, kedy prišli 
veľké mrazy a meteorológovia predpoveda-
li ich dlhšie trvanie, vzniklo na multifunkč-
nom ihrisku základnej školy klzisko. „Jed-
ným z mojich snov bolo spraviť tu klzisko, 
ktoré by slúžilo našim detičkám. Samozrej-
me, doteraz ešte vhodné podmienky ne-
boli. Ale od pondelka, som pozeral mete-
orologické správy, hlásili, že bude mrznúť. 
Tak sme neváhali. Všetko sme už mali na-
chystané a spravili sme toto klzisko. Ďaku-
jem učiteľom telesnej výchovy, ďakujem aj 
žiakom, ktorí tu polievali do pol jedenástej 
večer resp. v noci. Starajú sa o to, aby bolo 
klzisko kvalitné. Teraz sem žiaci chodia či 
cez hodiny telesnej výchovy, alebo aj po-
čas ostatných hodín. Aj v  poobedňajších 
hodinách využívajú toto klzisko. Toto som 
presne chcel. Ďakujem, že sa to mohlo re-
alizovať. Ja mám síce choré priedušky, ale 
stálo to zato,“ zhodnotil klzisko riaditeľ zá-

kladnej školy Eduard Lacko. 
Ako uviedol, na vytvorení 
ľadovej plochy sa podieľali 
aj žiaci: „Toto klzisko sme 
začali robiť v  pondelok 
ráno. Robili sme ho aj vo ve-
černých hodinách. Boli sme 
tu pomáhať, zalievali sme 
to tu, posúvali sme hadicu. 
Klzisko slúži pre všetkých,“ 
opísal svoju pomoc žiak zá-
kladnej školy Štefan Szabo. 
Okrem korčuľovania si zá-
ujemcovia na klzisku mohli 
zahrať aj hokej. Niektoré z detí stáli na kor-
čuliach po prvý raz. „Škoda, že všetci žia-
ci nemajú korčule. Ale tí, ktorí majú, tí sa 
korčuľujú. Snažím sa s nimi byť čo najviac 
vonku, keďže terajšia doba vyžaduje ten se-
davý štýl, hlavne počítačový a mobilový. Aj 
mimo iných vyučovacích hodín sa ich sna-

žíme dostať čo najviac von na ľad, keď už to 
je spravené. Vieme, že sa už má otepľovať, 
tak to chceme čo najviac využiť,“ zhodnotil 
fungovanie na klzisku učiteľ základnej ško-
ly Daniel Čiernik. Klzisko slúžilo bezplatne 
aj pre verejnosť.

Mária Gyárfásová

Klzisko na základnej škole

Počas prvého februárového dňa si žiaci 
prvého stupňa základnej školy užili skvelé 
športovo-zábavné dopoludnie v športovej 
hale v našej obci. Organizátori – základná 
škola a  hádzanársky klub Junior Moče-
nok – pripravili toto podujatie. Ich cieľom 
bolo priviesť čo najviac detí k  športova-
niu a  ukázať im, že šport znamená zába-
vu, nové priateľstvá, ale aj chuť pomáhať 
či chcieť dosiahnuť spoločný cieľ. „Pre 
deti sme na dnes pripravili športový deň 
s mottom – zober loptu a nie drogu. Sna-
žíme sa deťom ukázať, že šport je pekný, 
zábavný, že si pri ňom vedia nájsť priateľov 
a aj keď prehrajú, to nič neznamená, lebo 
ďalší zápas môžu vyhrať,“ objasnila hlavná 
organizátorka podujatia, učiteľka základ-
nej školy Miriam Sklenárová. „Skúšame si 

tu minihádzanú, rôzne športové disciplí-
ny. Dúfam, že sa tu nájdu aj nejaké talenty, 
ktorým sa zapáčia minihádzaná alebo iné 
športy. Možno sa tu aj pre nás nájdu nejaké 
talenty do hádzanárskeho klubu. Myslím, 
že to je vydarená akcia,“ tešila sa zo zába-
vy s  deťmi spoluorganizátorka podujatia 
z  hádzanárskeho klubu Marta Braunová. 
Žiaci všetkých štyroch ročníkov si počas 
dopoludnia zábavnou formou preverili 
svoju kondíciu, rýchlosť, ale aj šikovnosť 
a zmysel pre humor. „V hádzanej sme pre-
hrali 9:5, ale bola to zábava. Myslím, že ešte 
budeme hrať dve kolá, lebo sme hrali iba 
jedno,“ bol s podujatím spokojný Andrej. 
„Nám sa dobre darilo a  strašne sa mi tu 
páči. Vyhrali sme 6:4,“ bol nadšený aj Oli-
ver. „Páči sa mi, ako tu všetci hrali a že tu 

mám všetkých kamarátov aj z iných tried,“ 
doplnila Kajka. „Deti veľmi rady športujú, 
veľmi rady sa hýbu, takže milujú takéto ak-
tivity, zapájajú sa do nich a sú veľmi šťast-
né. Vidieť to na ich spotených a usmiatych 
tváričkách,“ tešila sa z rozradostených žia-
kov Miriam Sklenárová. S myšlienkou pri-
viesť viac detí k pravidelnému športovaniu 
sa stotožnil aj riaditeľ školy Eduard Lacko: 
„Deti sú šťastné, rozvíjajú svoju športo-
vú zdatnosť a, samozrejme, nové priateľ-
ské vzťahy medzi jednotlivými triedami. 
Chcem poďakovať každej pani učiteľke a, 
samozrejme, organizátorkám a  pani uči-
teľke Sklenárovej osobitne, pretože ona to 
mala pod patronátom, za túto skvelú akciu 
pre žiakov.“

Marcela Lenčéšová

Športový deň pre deti

Nezvyčajná výstava v školeAktuality z obce

■ V stredu 31. januára 2018 
dostávali žiaci základnej 
školy polročný výpis zná-
mok, ktorý už pred nie-
koľkými rokmi nahradil 
polročné vysvedčenia. Žia-
ci prvého stupňa si hod-
notenie svojich študijných 
výsledkov za prvý polrok 
prevzali od triednych uči-
teľov počas štvrtej a  žia-
ci druhého stupňa počas 
piatej vyučovacej hodiny. 
Polročné prázdniny si žia-
ci užili v piatok 2. februára 
2018.

Deti mali z klziska veľkú radosť a využili ho naplno.  Foto: Peter Sýkora
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Počas posledného januárového víkendu sa v  spoločenskej sále 
obecného úradu v  našej obci uskutočnil už IX. ročník Farského 
plesu. Organizátor – farnosť sv. Klimenta – pripravil pre návštev-
níkov aj v tomto roku na 27. január krásne vyzdobenú sálu, bohatý 
program a dobrú hudbu a jedlo. Podujatie slávnostne otvoril farár 
močenskej farnosti Peter Michalov.

V programe sa predstavili mladí tanečníci z Akadémie tanca To-
máša Surovca z Nitry, ktorí zožali od návštevníkov veľký potlesk. 

O  dobrú náladu sa počas celého večera starala hudobná skupina 
Brilax, ktorá bavila návštevníkov plesu už niekoľký raz. „Hrá sa nám 
veľmi dobre. Sú tu skvelí ľudia. Hráme tu piatykrát. Je pre nás veľká 
česť, že nás farnosť pozvala,“ pochvaľoval si Milan Moravčík z Brila-
xu. Hudobníci hrali pre účastníkov plesu všetky hudobné žánre, aké 
si zaželali, a tí sa počas tanečných kôl, ale aj medzi nimi dobre bavi-
li. „Chodíme pravidelne. Ples si udržiava veľmi dobrú a krásnu úro-
veň a môžem len poďakovať usporiadateľom, že aj tento rok urobili 
ples úplne krásny, vysokej kvality a tešíme sa na ďalší ročník,“ bol 
z podujatia nadšený Rasťo Juríček. „Tento ples má svoju tradíciu, 
má svoju dobrú úroveň a všetci sa tu vždy dobre bavia. Väčšinou 
sem prichádza tá istá skupina ľudí s cieľom zabaviť sa, zabudnúť na 
starosti. Myslím, že je to fajn,“ pridala sa aj Silvia Karásiková.

Tradične bola pre návštevníkov pripravená aj bohatá tombola, 
v ktorej bolo pre šťastných výhercov pripravených niekoľko desiatok 
cien. S atmosférou plesu boli po celý čas spokojní aj organizátori. 
„Ľudia sa naozaj bavia. Prijali pozvanie na to, aby sa spoločne stretli 
a trošku aj zabudli možno na starosti a problémy života a našli si čas 
vzájomne sa porozprávať a zabaviť sa. Chcem poďakovať všetkým, 
ktorí zorganizovali tento ples, pomáhali pri organizácii a obetovali 
svoj čas pre iných. Veľká vďaka,“ netajil vďačnosť farár Michalov. 
„Je tu rodinná atmosféra a sme tu už také partie, ktoré chodia od 
prvého ročníka. Myslím, že zábava je veľmi dobrá,“ konštatoval aj 
spoluorganizátor plesu Peter Kohút. Marcela Lenčéšová

Plesovú sezónu v našej obci v tomto roku 
otvoril v  sobotu 20. januára 2018 III. ročník 
obecného plesu. V  spoločenskej sále sa zišli 
desiatky zábavychtivých návštevníkov, ktorí 
sa tešili na zaujímavý program, dobrú hudbu 
a jedlo. Všetkých na plese srdečne privítal sta-
rosta obce Roman Urbánik, ktorý ples aj otvo-
ril. Patril mu spoločne s  manželkou aj prvý 
tanec, počas ktorého sa k nim pripojili ostatní 
návštevníci plesu. V zaujímavom programe sa 
predstavil barman Johny so svojou šou, v kto-
rej predviedol svoju šikovnosť a kreativitu za 
barovým pultom. Jeho šou mala aj druhú časť, 
v ktorej naučil návštevníkov miešať jednodu-
ché kokteily, čo si mohli na vlastnej koži aj vy-
skúšať. „Barová gastronómia sa rozdeľuje na 
dve časti. Jedna časť je fl air, to je to, čo robím 
ja. Druhá časť je mixology, to je skôr o zážit-
kovej gastronómii, o kokteilíkoch, ktoré majú 
príbeh, ktoré sú naaranžované rôznymi de-
tailmi a  príchuťami. Ja som zástanca fl airu, 
čiže mám rád robotu, ktorá je rýchla, svieža, 
kde je život. Ľudia všeobecne kokteily majú 
radi. Je to zmiešanie viac druhov chutí a mať 
viac chutí v jednom pohári je predsa super, ta-
kisto ako v jedle,“ vysvetlil barman Ján Johny 
Vrána.

Počas celého večera návštevníkov plesu ba-
vila a do tanca im hrala hudobná skupina Mil-
kivej, ktorá mala vo svojom bohatom reper-
toári ľudové aj moderné piesne, aby si každý 
z návštevníkov prišiel na svoje. „Naša nálada je 
vždy úmerná tomu, akú energiu nám dá publi-

kum. Keďže publikum v Močen-
ku je vždy úžasné a dáva energiu 
kapele, tak kapela sa ju vždy sna-
ží dvojnásobne vrátiť,“ nevedel 
si vynachváliť návštevníkov ka-
pelník hudobnej skupiny Marek Bielik.

Zaujímavým bodom programu tretieho 
obecného plesu bola aj degustácia destilá-
tov miestnej pálenice. Zástupcovia pálenice 
priniesli návštevníkom plesu ochutnať šesť 
druhov ovocných destilátov a zároveň im vy-
svetlili, ako treba správne jednotlivé destiláty 
degustovať. „Ľudia na naše prekvapenie majú 
dosť veľký záujem nielen o samotnú degustá-
ciu, ale aj o  informáciu o  jednotlivých desti-
látoch. Zaujíma ich, ako ich piť, čo hľadať na 
pozadí, keď degustujeme, aké arómy sa tam 
vyskytujú a  podobne. Je to veľmi zaujímavé 
pre ľudí, a to nás veľmi teší,“ potvrdil Tomáš 
Holota z  Pálenice Močenok. Okrem destilá-
tov si návštevníci mohli vychutnať aj výborný 
srnčí guláš, ktorý venovalo ako druhú večeru 
poľovnícke združenie Zálesie, alebo skvelú 
trojposchodovú tortu, ktorú načal starosta 
Roman Urbánik, aby sa z nej mohli ponúknuť 
všetci hostia. Spojenie dobrého jedla a príjem-
nej hudby umocnilo v  návštevníkoch pocit, 
že trávia sobotňajší večer na tom správnom 
mieste. „Krásny ples, stretávame sa tu domáci 
a  rodáci. Atmosféra je vynikajúca. Je to per-
fektne zorganizovaná akcia v  plesovej sezó-
ne,“ pochvaľoval si Miroslav Tóth. „Musím sa 
priznať, že ja sa na plesy teším celý rok. Som 

veľmi rada, že sme tu a  bavíme sa,“ pridala 
sa Zuzana Horváthová. „Tento ples, napriek 
tomu, že má ešte krátku tradíciu, je naozaj na 
veľkolepej úrovni. Som rada, že sa tu stretáva-
jú tí najväčší močenskí patrioti, ktorým záleží 
na tom, aby obec Močenok prekvitala a  aby 
sa v  nej ľudia mali dobre,“ doplnila Libuša 
Lenčéšová.

Vyvrcholením zábavnej časti programu 
bolo losovanie tombolových cien, ktoré veno-
vali sponzori plesu. Návštevníci mohli vyhrať 
päťdesiatku najrôznejších zaujímavých vec-
ných cien alebo poukazov.

Organizovanie plesu zabralo zainteresova-
ným niekoľko týždňov času. Výsledkami boli: 
dôstojne pripravené podujatie a desiatky dob-
re sa baviacich návštevníkov. „Tretí obecný 
ples, tak ako sme si na začiatku dali nejaké za-
danie, aby bol pre ľudí z Močenka, ktorí v Mo-
čenku žijú, pracujú, sú súčasťou tejto dediny, 
organizujeme aj v  tomto roku. Myslím si, že 
podľa priebehu môžeme skonštatovať, že sme 
to zadanie naplnili. Ľudia sa zabávajú, muzika 
je dobrá, všetko funguje tak, ako má. Myslím, 
že je to obohatenie kultúrneho a spoločenské-
ho života v našej obci,“ hodnotil ples starosta 
obce Roman Urbánik.

 Marcela Lenčéšová

Konal sa už tretí
obecný ples

Úspešný IX. ročník
Farského plesu
Úspešný IX. ročník
Farského plesu

ielik eľmi rada že sme tu a ba íme sa “ pridala

Na plese nechýbali ani ukážky tancov.  Foto: Peter Sýkora

V barmanskej šou si svoj vlastný drink namiešal aj maji-
teľ fi rmy Železoobchod Miroslav Tóth.  Foto: Peter Sýkora
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Začiatkom marca, konkrétne v  sobotu
3. marca 2018, sa v  priestoroch spolo-
čenskej sály obecného úradu uskutočnil
2. ročník degustácie destilátov pod názvom 
Močenský štamprlík. Podujatie sa usku-
točnilo pod organizačnou taktovkou obce 
Močenok, Základnej organizácie Sloven-
ského zväzu záhradkárov v  Močenku, Pá-
lenice Močenok a Slovenského Rádu rytie-
rov destilátov. Počas dopoludnia sa konala 
odborná degustácia destilátov. Členovia 
Rádu rytierov destilátov a degustátori z ra-
dov pracovníkov páleníc z  celého Sloven-
ska vytvorili 5 degustačných komisií, kto-
ré postupne hodnotili jednotlivé destiláty. 
V  tomto roku záujemcovia prihlásili do 
degustácie 151 vzoriek najrôznejších desti-
látov. Najviac zastúpené boli marhuľovice, 
ktorých bolo 33, druhé najzastúpenejšie 
boli slivovice, ktorých bolo 26. V  tomto 
ročníku sa objavilo aj veľa špeciálnych 
destilátov, ako napríklad pomarančovica, 
bazovica, šípkovica, malinovica, dulovica, 
jahodovica či destiláty zrejúce v dubových, 
gaštanových alebo morušových sudoch.

Po skončení odbornej degustácie boli 
priestory spoločenskej sály pripravené pre 
návštevníkov verejnej časti degustácie. Ziš-
lo sa tu niekoľko desiatok majiteľov degus-
tovaných vzoriek, ale aj záujemcov o  spo-
znanie nových druhov destilátov. „Chceli 
sme vytvoriť priestor na to, aby mohli spo-
luobčania pod odborným dohľadom dostať 
posúdenie svojich výrobkov, aby sa možno 
dozvedeli aj nejaké nové informácie. Mys-
lím, že sa nám to v minulom roku aj teraz 
podarilo,“ konštatoval starosta obce Roman 
Urbánik. „Tohtoročná návštevnosť je pre 
mňa až prekvapujúca. Teraz prebieha ve-
rejná časť. Doobeda sme mali odbornú, na 
ktorej sme boli pätnásti hodnotitelia, ktorí 

posudzovali v  piatich skupinách vzorky. 
Vyšlo nám niekoľko víťazov odrôd. Vzoriek 
máme o nejakých 30 – 40 % viac ako pred-
chádzajúci rok,“ zhodnotil situáciu Tomáš 
Holota z  Pálenice Močenok. Rovnako bol 
s priebehom 2. ročníka akcie spokojný šéf 
záhradkárov Marián Švondra: „Spokojný 
som. Aj vzoriek je ďaleko viac ako bolo vla-
ni. Kvalita je veľmi dobrá a môžem pochvá-
liť aj páleničiarov, že takúto dobrú pálenku 
u nás dokážu robiť.“ Druhý ročník poduja-
tia v Močenku kladne hodnotili aj členovia 
Slovenského Rádu rytierov destilátov, ktorí 
zastrešovali odborné hodnotenie vzoriek. 
„Druhý ročník Močenského štamprlíka mal 
vyššiu úroveň ako ten minulý. Nebolo toľko 
vzoriek, ktoré mali nízke bodové hodnote-
nie. Ľudia si dali viac záležať na kvalite. Te-
raz prebieha laické hodnotenie. Povieme si 
o konkrétnych destilátoch: čo im chýba, čo 
je tam dobré a podobne. Poslaním Sloven-
ského Rádu rytierov destilátov je, že učíme 
ľudí kultúrnosti a  striedmosti pri požívaní 
ovocných destilátov,“ povedal nám kancelár 
Slovenského Rádu rytierov destilátov Peter 
Bunčiak. Zo 151 vzoriek sa niektoré vydarili 
mimoriadne, získali hodnotenie víťaz odro-
dy. Takýchto vzoriek bolo v tomto roku na 
degustácii podľa hodnotenia poroty 9. Štyri 
z nich pochádzali z Močenka. Dve ocenenia 
víťaz odrody získala za hruškovice z  roku 
2015 a  2017 Pálenica Močenok, tretie za 
hruškovicu 2017 Marián Švondra a  štvrté 
za marhuľovicu 2017 Mária Šimová: „Som 
spokojná a milo prekvapená. Toto je prvý-
krát, čo sme dali vzorku na hodnotenie“.

Návštevníkom podujatia v  tomto roku 
trochu chýbala prednáška o príprave kva-
su alebo spracovaní ovocia na destilát, ale 
ocenili zasa možnosť debatovať s  rytiermi 
destilátov o konkrétnych vzorkách. Návšte-
vou degustáciu poctil aj starosta družobnej 
obce Vracov. Všetci majitelia hodnotených 
vzoriek destilátov, ktorí boli na verejnej 
degustácii prítomní, si mohli prevziať dip-
lomy so špecifi káciou vzorky a jej odborné-
ho posúdenia. Marcela Lenčéšová

d li i ti h k i á h k

Močenský 
štamprlík

Ples podnikateľov opäť úspešný
Pre veľký záujem sa konal v priestoroch 

PKO v Nitre XV. ročník plesu podnikateľov. 
Hostí privítali usporiadateľ Štefan Rábek 
s  manželkou. Ples moderoval osvedčený 
Štefan Skrúcaný. Nechýbala ani Terchov-
ská muzika spod Sokolia, ktorú už možno 
považovať za stálicu plesu. Ďalším pravi-
delným hosťom, ktorý tu hrá do tanca aj na 
počúvanie prakticky od večera do rána, je 
hudobná skupina Profi l. Vystúpila i  skupi-
na Kandráčovci. Pôvodne bola v  tejto čas-
ti programu naplánovaná ukážka tancov 
z  produkcie Lúčnice. Nevyzeralo to však, 
že by boli návštevníci plesu touto zmenou 
sklamaní. Veľký úspech mala aj hudobná 
kapela Gladiátor. Počas jej vystúpenia hos-
tia plesu spievali, tancovali a skandovali bez 
prestávky. „Dnešný večer hodnotím zatiaľ 
kladne. Všetko vyšlo. Myslím si, že každé-
mu sa to páčilo a  ľudia sú spokojní, takže 
aj ja som spokojný,“ zhodnotil organizátor 
plesu Štefan Rábek. „Je príjemné prostredie, 
ľudia sa bavia, každý je veselý a nás to teší,“ 
zhodnotila aj spoluorganizátorka plesu Má-
ria Rábeková. Mária Gyárfásová

II. ročník plesu Materskej
školy v Močenku

Začiatkom februára sa v spoločenskej sále 
konal druhý ročník Plesu Materskej školy. 
Riaditeľka Materskej školy Soňa Hippová 
privítala hostí. Spolu so svojím manželom 
Ľuboslavom Hippom, poslancom obecné-
ho zastupiteľstva, otvorili prvé tanečné kolo 
a výborná zábava sa mohla začať. Do tanca 
hrala hudobná skupina BEST. Pre hostí bolo 
pripravené prekvapenie v podobe koncertu 
hudobnej skupiny U.K.N.D., kde si mohli 
spolu so skupinou zaspievať a  zaskákať. 
Nechýbala ani bohatá tombola a ďalšie ten-
tokrát sladké prekvapenie v  podobe torty. 
„Myslím si, že zábava je v  plnom prúde, 
že sa mládež, ale aj tí skôr narodení veľmi 
dobre bavia. Tanečný parket je stále plný. 
Chcem poďakovať všetkým zamestnancom 
materskej školy, ktorí sa podieľali na prípra-
ve. O  tom, že účastníci plesu sú spokojní, 
svedčí aj fakt, že niektorí si už zajednávajú 
lístky na budúci rok,“ zhodnotila ples riadi-
teľka Materskej školy Soňa Hippová.

Mária Gyárfásová

Komunitné centrum Močenok ďaku-
je všetkým občanom a záujemcom ktorí 
prispeli centru formou vecných darov.

Ďakujeme za prejavenú dôveru a teší-
me sa na ďalšiu spoluprácu.

Komunitné centrum Močenok ďa-
kuje Spoločnosti PRE NAŠE DETI s.r.o. 
Mlynská 455, Močenok za vecné dary pre 
deti a mamičky do Klubu malých detí.

Počas verejnej ochutnávky bolo pre návštevníkov pripra-
vených 151 vzoriek rôznych destilátov. Foto: Peter Sýkora
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Obec Močenok a  domov dôchodcov Mi-
losrdného samaritána spoločne už niekoľko 
rokov zabezpečujú pre seniorov v  našej obci 
počas pracovných dní rozvoz obedov. Obe-
dy zariadenie zabezpečuje pre seniorov, ktorí 
o takúto službu požiadajú a zaplatia si ju. Roz-
voz jednotlivých jedál do domácností tech-
nicky zastrešuje obec. „Súčasťou služieb, ktoré 
zabezpečujeme, je aj príprava stravy. Stravu 
zabezpečujeme pre klientov domova dôchod-
cov, pre zamestnancov a  pre obyvateľov obce 
Močenok. Pripravujeme diabetickú a racionál-
nu stravu, podľa zdravotného stavu a potreby 
klienta. Jedlá pripravujeme v  moderne zaria-
denej kuchyni. Pre obyvateľov obce sa strava 
porciuje do obedárov a  potom sa rozváža do 
domácností,“ spresnila riaditeľka domova dô-
chodcov Edita Lovásová. Pracovníci obce sa 
každodenne starajú o  rozvoz čerstvej stravy 
pre jednotlivých klientov. Dovezú im obed 
a prázdny obedár na nasledujúci deň si od nich 

vyzdvihnú. Preferencie chutí sú u jednotlivých 
ľudí, nielen seniorov, rôzne. Preto sa ani skvelý 
tím v kuchyni domova dôchodcov každý deň 
netrafí do nálady každého klienta. „Niektoré 
jedlá ľúbim, niektoré nie, ale som spokojná. 
Pre mňa je to výhodné, pretože nemusím nosiť 
veľa vecí z obchodu. Som sama a nemusím tak 
často nakupovať,“ pochvaľovala si službu pani 
Lenčéšová. „Je to závodná kuchyňa, nie domá-
ca, ale tak to už musí byť,“ pridal sa s úsmevom 
pán Korgo. „Málokedy si to vylepšujem, že by 
som to dochucovala a podobne. Som spokoj-
ná,“ doplnila pani Kučerová.

Už od vzniku tejto služby sa drží počet 
klientov z  obce na približne rovnakej úrovni 
a v kuchyni domova dôchodcov pre nich den-
ne varia čerstvé a pestré obedy. „Zabezpeču-
jeme stravu pre približne 50 klientov v  obci. 
V  roku 2017 sme pre seniorov v  Močenku 
uvarili 11 747 obedov,“ dodala riaditeľka Lo-
vásová. Marcela Lenčéšová

Komunitné centrum ponúka 
zaujímavé aktivity

Od marca tohto roku je v  našej obci 
otvorené nové stredisko, ktoré poskytuje 
občanom rôzne voľnočasové aktivity. Ko-
munitné centrum je otvorené každý pra-
covný deň od 10.00 do 16.00 hod. Jeho 
činnosť je veľmi pestrá a hocikto sa môže 
prísť zabaviť, vyplniť svoj voľný čas alebo 
sa poradiť.

Centrum má vybavenie na stolný te-
nis, rôzne spoločenské hry a  aj stolný 
futbal. Doposiaľ sa v Komunitnom centre 
uskutočnili rôzne aktivity pre deti a mlá-
dež napr. príprava palaciniek, základy 
stolovania alebo kreslenie a  tvorivé čin-
nosti. V  budúcnosti pracovníci plánu-
jú zrealizovať krúžok šitia, ale aj súťaže 
v kolkách a bedmintone.

Komunitné centrum poskytuje aj so-
ciálno-poradenské služby, ktoré sa zame-
riavajú na pomoc v neočakávaných život-
ných situáciách. V rámci nich sa plánujú 
v budúcnosti realizovať aktivity a osvety 
zamerané na prevenciu závislostí.

Kolektív pracovníkov sa snaží vytvo-
riť také podmienky, aby sa klienti cítili 
dobre. Aj pán Vincent Tóth, ktorý cen-
trum navštívil, sa vyjadril: „Navštívil 
som Komunitné centrum, kde ma pra-
covníčky oboznámili s  tým, aké služby 
sa tu poskytujú. Myslím si, že ho budú 
využívať aj ostatní občania obce. Prístup 
personálu bol veľmi dobrý, pracovníčky 
boli príjemné a ochotné. Do budúcnosti 
sa dá očakávať, že Komunitné centrum 
Kláštor v  Močenku nájde odozvu me-
dzi občanmi a  bude plné návštevníkov 
z obce, ale aj okolia.“

Renáta Straňáková

Obec Močenok pred časom reagovala na výzvu a pripravila úspešný pro-
jekt na zriadenie komunitného centra v našej obci. Komunitné centrum sa 
bude nachádza a  funguje v priestoroch kultúrneho strediska kláštor. „Po 
období príprav a registrácie tejto sociálnej služby v našej obci, t. j. komunit-
ného centra, a zrealizovaní projektu, ktorý sme podávali na implementačnú 
agentúru, od 1. marca 2018 komunitné centrum pracuje. Sú v ňom tri za-
mestnankyne, ktoré majú na starosti odbornú časť činnosti komunitného 
centra. Budú s občanmi v každom veku, to znamená žiakmi, ale aj dospe-
lými respektíve dôchodcami, podľa ich potreby riešiť ich požiadavky, ktoré 
v rámci komunitnej práce vzniknú,“ objasnil starosta obce Roman Urbánik.

Projekt činnosti komunitného centra je zabezpečený do polovice roka 
2019 a sú v ňom zahrnuté aj mzdové náklady a náklady na činnosť centra. 
„V najbližších dňoch odborný garant a odborný zamestnanec a zamestna-
nec zverejnia na internetovej stránke obce presný plán činnosti na jednot-
livé mesiace, zameranie činnosti komunitného centra a budú informovať 
občanov o  tom, aké služby budú poskytovať,“ doplnil starosta Urbánik. 
Pracovníčky komunitného centra budú okrem odborných činností za-
bezpečovať aj voľnočasové aktivity pre všetky vekové kategórie záujemcov 
počas vopred určenej otváracej doby centra. Marcela Lenčéšová

Otvorenie komunitného centra

Príprava obedov pre seniorov v obci

Projekt rekonštrukcie materskej školy
Pred časom sme vás informovali o projek-

te obce na rekonštrukciu a rozšírenie objektu 
Materskej školy v  Močenku. Projektom obec 
reagovala na výzvu ministerstva poľnohospo-
dárstva v Regionálnom operačnom programe, 
ktorého sprostredkovateľom je vyšší územ-
ný celok. Projekt bol v  posudzovaní úspešný 
a bude sa môcť s podporou vyhlasovateľa re-
alizovať. „V týchto dňoch ukončuje obec Mo-
čenok cez odborného garanta verejné obstará-
vanie na stavebné práce pre rozšírenie kapacity 
a rekonštrukciu materskej školy. V najbližších 
dňoch odnesieme dokumentáciu z  verejného 
obstarávania na kontrolu na sprostredkovateľ-
ský orgán, t. j. na samosprávny kraj v Nitre,“ 
informoval nás starosta obce Roman Urbánik. 

Po uskutočnení kontroly dokumentácie by sa 
mohli približne v  apríli začať prvé práce na 
prístavbe materskej školy. V máji alebo júni by 
sa mohla začať samotná rekonštrukcia existu-
júcej časti materskej školy. „O týchto krokoch 
budeme prostredníctvom vedenia materskej 
školy, ale aj káblovej televízie Močenok rodičov 
detí, ktoré v  materskej škole sú, informovať,“ 
doplnil starosta Urbánik. Začiatok samotnej 
rekonštrukcie existujúcej časti materskej školy 
znamená dočasné prerušenie prevádzky ško-
ly v  priestoroch na Vinohradskej ulici. Obec 
v  spolupráci s  materskou školou bude hľadať 
riešenie vzniknutej situácie. Do úvahy prichá-
dza napríklad využitie priestorov základnej 
školy. Marcela Lenčéšová

V komunitnom centre majú hračky aj pre tých najmenších.   Foto: Peter Sýkora
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Prepravná služba
pre občanov už funguje

V  našej obci začalo platiť Všeobecne zá-
väzné nariadenie č. 12/2016 o  poskytovaní 
prepravnej služby. Na základe potreby po-
skytovať takéto služby obec prostredníctvom 
dotácie z ministerstva práce, sociálnych vecí 
a rodiny zakúpila auto, ktoré bude využívané 
na vykonávanie prepravnej služby. Auto bolo 
obci dodané koncom uplynulého roka. „Obec 
Močenok v  najbližších dňoch začne posky-
tovať prepravnú službu – tzv. sociálny taxík. 
Ide o  sociálnu službu, ktorú budú pomôcť 
využívať fyzické osoby s ťažkým zdravotným 
postihnutím a fyzické osoby s nepriaznivým 
zdravotným stavom, ktoré majú obmedzenú 
schopnosť pohybu po rovine alebo po scho-
doch a  nemajú možnosť dopraviť sa autom 
k  lekárovi, do zdravotníckych zariadení na 
vyšetrenia, odbery alebo kontroly z dôvodu, 
že prepravu nie je možné uskutočniť Zdra-
votnou dopravnou službou, nevlastnia auto 
oni a  ani ich najbližší príbuzní,“ objasnila 
Lucia Hambálková z obecného úradu.

Záujemcovia o  využívanie prepravnej 
služby musia na obecnom úrade predlo-
žiť posudok o  odkázanosti na individuálnu 
prepravu vydaný príslušným úradom práce, 
sociálnych vecí a  rodiny alebo výmer dô-
chodku. „Prepravná služba sa bude posky-
tovať v pracovných dňoch od 7.00 do 15.00 
hod. na základe objednávky, ktorú občan 
podá osobne alebo telefonicky najmenej 24 
hodín vopred na obecnom úrade. Občan za 
prepravnú službu zaplatí vodičovi v  hoto-
vosti za najazdené kilometre, o čom dostane 
občan príjmový pokladničný doklad. Výška 
úhrady za prepravnú službu, ako aj presné 
podmienky poskytovania prepravnej služby 
sú stanovené všeobecne záväzným nariade-
ním,“ doplnila Lucia Hambálková.

Poplatky sa pohybujú v rozmedzí od 40 
centov až po 1,30 eur za jazdu v obci. Zá-
visia od toho, do akej kategórie prevážaný 
patrí. Mimo obce je cena prepravy za kilo-
meter jazdy od 15 do 30 centov.

Bližšie informácie o využívaní preprav-
nej služby budú záujemcom poskytnuté na 
obecnom úrade alebo na telefónnom čísle 
037/ 655 69 73. Marcela Lenčéšová

Zákony v  našej republike chránia ži-
votné prostredie najrôznejšími opatrenia-
mi. Mnohé z nich sa prenášajú aj do kom-
petencií samospráv. Jedným zo spôsobov 
je aj spoplatnenie malých zdrojov znečis-
ťovania ovzdušia, ktoré rieši v každej sa-
mospráve všeobecne záväzné nariadenie 
odsúhlasené príslušným obecným zastu-
piteľstvom. Pre občanov alebo právnické 
osoby na území samosprávy z toho vyplý-
vajú určité povinnosti. „V zmysle zákona 
č. 401/1998 Z. z. o  poplatkoch za zne-
čisťovanie ovzdušia v  znení neskorších 
predpisov a v zmysle prijatého Všeobecne 
záväzného nariadenia Obce Močenok č. 
11/2016 má prevádzkovateľ (právnická 
a  fyzická osoba oprávnená na podnika-
nie) malého zdroja znečisťovania ovzdu-
šia povinnosť oznámiť písomne Obci Mo-
čenok, ako príslušnému orgánu ochrany 
ovzdušia, údaje potrebné pre určenie 
výšky poplatku za znečisťovanie ovzdušia 
za uplynulý kalendárny rok. Podrobnosti 
o údajoch, ktoré je potrebné vyplniť, ako 
aj o výške poplatkov, sú uvedené v tlačive, 
ktoré občania nájdu na internete alebo si 
ho môžu vyzdvihnúť na obecnom úrade,“ 

informovala nás referentka obce Lucia 
Hambálková. Všeobecne záväzné naria-
denie sa teda týka hlavne podnikateľov 
prevádzkujúcich činnosť na území našej 
obce. Za malý zdroj znečisťovania ovzdu-
šia sa považujú krby, pece alebo plynové 
kotle s  príkonom do 300 kW, čistiarne 
odpadových vôd, spracovanie dreva do 
50 m3 za deň, veľkochov ošípaných nad 
30 kg do 500 ks, veľkochov hydiny do 
5 000 ks, veľkochov hovädzieho dobytka 
do 200 ks, veľkochov oviec do 2 000 ks 
a  podobne. Údaje je potrebné oznámiť 
každoročne do polovice februára. „Popla-
tok sa nevyrubuje a oznamovacia povin-
nosť sa nevzťahuje na prevádzkovateľov 
malých zdrojov umiestnených v  bytoch, 
rodinných domoch a  stavbách určených 
na individuálnu rekreáciu, pokiaľ sa tieto 
zdroje nevyužívajú na podnikanie. Nevia-
že sa ani na objekty vo vlastníctve Obce 
Močenok a právnické osoby ňou založe-
né alebo zriadené a nevzťahuje sa ani na 
predškolské, školské, zdravotnícke, soci-
álne, cirkevné a charitatívne zariadenia,“ 
doplnila Hambálková.

Marcela Lenčéšová

Obec Močenok od tohto roku disponuje 
ďalšími strojmi a  zariadeniami určenými 
na zlepšenie stavu životného prostredia 
a dôkladnejšiu separáciu odpadov. „V rám-
ci vyhlásenej výzvy ministerstva životného 
prostredia  – Kvalita životného prostre-
dia – sa obec Močenok uchádzala o získa-
nie fi nančných prostriedkov na zakúpenie 
technologického vybavenia zberného dvora 
v obci Močenok. Po úspešnom odsúhlasení 
projektu prišlo k  samotnej realizácii. Vý-
sledkom je, že obec Močenok získala nové 
auto so špeciálnou nadstavbou, 10 kontaj-
nerov a prídavné zariadenia pre toto auto. 
Auto bude slúžiť na zvoz všetkých druhov 
odpadov, ktoré v  obci Močenok vznikajú. 
V prvom rade je to biologicky rozložiteľný 
odpad, potom sčasti stavebný a ostatné od-
pady. Naša predstava je taká, že kontajnery, 
ktoré máme, budeme používať tak, aby do 
nich mohli občania v  rámci jednotlivých 

častí obce vkladať zelený odpad, ktorý sa 
bude následne vyvážať do zberného dvora. 
V prípade, že bude vyhlásený zber zeleného 
odpadu, kontajnery budú umiestnené na 
jednotlivých uliciach, občania budú môcť 
do nich vkladať zelený odpad a následne ho 
zamestnanci obce vyvezú do zberného dvo-
ra,“ ozrejmil starosta Urbánik.

Doteraz fungujúci zber bioodpadu do 
hnedých kontajnerov, samozrejme, pokra-
čuje ďalej. Nová služba obce sa týka väčších 
objemov biologicky rozložiteľného odpadu, 
ktorý sa občanom do hnedých kontajnerov 
nezmestí  – napríklad konárov a  viniča po 
jarnom reze a  podobne. Rovnako zostáva 
zachovaný chod zberného dvora v  lokalite 
Pri kamennom moste, kam môžu od jari 
do jesene občania vyvážať objemný zelený 
odpad. „Predpokladáme, že už na jar tohto 
roku pri prvých úpravách zelene – strihaní 
vinohradov, stromov a  pri práci v  záhra-

dách  – budeme kontajnery použí-
vať. V  týchto dňoch dokončujeme 
registráciu tohto špeciálneho vozidla 
tak, aby malo pridelené dopravné 
značky, a  následne urobíme nejaký 
harmonogram, ako budeme umiest-
ňovať kontajnery,“ doplnil starosta. 
V  prípade potreby bude možné no-
vým vozidlom prevážať aj iné druhy 
odpadov alebo upravovať zjazdnosť 
komunikácií.

Marcela Lenčéšová

Nariadenie o znečisťovaní ovzdušia

Obec má nové vozidlo na zvoz odpadov

Foto: Peter Sýkora

Foto: Peter Sýkora
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Spoločnosť Telekom sa po viacerých rokova-
niach s vedením obce Močenok rozhodla zrealizo-
vať optickú sieť. Výkopové práce začala 25. 9. 2017 
fi rma HD - DRILL. Jej majiteľ Ján Hnidka poveril 
riadením stavby Ľubomíra Kleina. „Tam, kde nám 
to terén dovoľuje, realizujeme výkopy. Existujúce 
zámkové dlažby a  vstupy do domov sa snažíme 
realizáciou stavby neporušiť. Niektoré vyberáme 
a  ukladáme naspäť. Na viacerých miestach pod-
vŕtavame. Z 19 kilometrov celkovej trasy robíme 3 
kilometre pneumatických pretlakov. Na kompliko-
vanejších úsekoch sme zrealizovali aj riadené vrty. 
Napríklad pod miestnym potokom Zúgov. Odkry-
té časti výkopov sa snažíme hneď po zrealizovaní 
zasypať. Na viacerých miestach však musíme čakať, 
pretože zaspojkovať ich môžeme až po dokončení 
určitých častí obce,“ informoval Ľubomír Klein.

Celková trasa má 19 km a fi rma doteraz zreali-
zovala viac ako 60%. Stavbu fi nančne zabezpečuje 
Telekom. Peter Sýkora

Budovanie optickej siete pokračuje

Tak, ako sa dieťa teší na sladkosti, tak sa aj 
ja s kamoškami tešíme na stretnutie s vami. 
Pekný deň spoluobčania.

Porozprávam vám ďalšie zážitky,zo živo-
ta“. Ako v Egypte existujú už stáročia vykrá-
dači hrobov faraónov, tak u nás sú vyberači 
popolníkov. Pravidelne po polnoci, a najmä 
cez víkend, sa začína rituál. Štart je pred 
Obecným úradom, autobusové zastávky sú 
prebehnuté v rýchlom tempe. Čerešničkou 
na torte je Anup. Obsah celého popolníka sa 
rozloží na stole a následne sa začína triede-
nie. Najväčšie ohorky sa dávajú do krabičiek 
od cigariet a  hneď sa aj skúša ich kvalita. 
Stredne veľké idú do vreciek na bundách, 
a drobizg do sáčku. Konkurent zberačského 
dua – mládenec, zbiera pri Obecnom úrade, 
na parkovisku pri Jednote, okolo fontány 
a konečná je pohostinstvo Benko. Mladíko-
vi nevadí ani dážď, ani sneh, tak je zaujatý 
zberom. Keby sa dodržiaval zákon o fajčení 
na verejných priestranstvách, tak sú chudáci 
bez práce. Ulice sú teraz cez zimné večery 
vyľudnené, zákazníci sedia v  teple podni-
kov a občas zasneží, no čo veď je tu zima. 
Ale dni sa už pomaly predlžujú. Neviem, či 
aj psy migrujú za teplom, ale odrazu ich je 
oveľa menej. Teda okrem tých, čo sem-tam 
popreháňajú tety poštárky. Fašiangové osla-
vy skončili, obecný ples bol ako vždy bez 
problémov, zabíjačka tiež a nastáva obdobie 
pôstu. Nemusíte sa báť, máme to pod kon-
trolou. Spoločne všetci zamestnanci Obec-
nej polície a kamerového systému, občas za 
asistencie príslušníkov OO PZ Močenok, 
bdieme a sledujeme život v obci. Sladkosti 
zo stromčekov sú dojedené a  teraz čaká-
me na veľkonočné sviatky. Tak do skorého 
stretnutia priatelia.

Vaša kamera. (text: Ľubomír Kováč)

Firma HD - DRILL zabezpečuje aj podvŕt-
avanie hlavnej cesty.  Foto: Peter Sýkora

Obec Močenok pripravuje vydanie 
monografi e o histórii obce. Viaceré kapi-
toly sú už pripravené a bolo by ich vhodné 
doplniť starými fotografi ami.

Autori prosia súčasných i  bývalých 
obyvateľov obce Močenok, aby im zapo-
žičali staré fotografi e. Fotografi e môžu 
priniesť do klientského centra alebo do 
knižnice. Prípadne si pre pre ne prídeme 
osobne.

Môžu to byť staré fotografi e zo svadieb, 
pohrebov, krstov, cirkevných obradov, 
práci na poli, vo vinici… Pomôžu všetky 

fotografi e, ktoré čitateľom priblížia život 
na území našej obce v minulosti.

Pani Mária Dičérová nám napr. zapo-
žičala fotografi u z kuchárskeho kurzu pre 
slobodné dievčatá v roku 1940. V hornom 
rade zľava je 1. dievča - Mária Baková, 
v dolnom rade 5. dievča zľava - Mária Ble-
hová. Ak by niekto poznal aj ďalšie diev-
čatá na fotografi i, budeme radi, ak nám 
doplní ich mená.

Bližšie informácie: tel. 0915 712 591, 
e-mail: monografi a@mocenok.sk

Peter Sýkora

Monografi i o Močenku
by pomohli fotografi e



13

Močenok / časopis obyvateľov obce 

Chrípka strašila v Nitrianskom kraji
Prelom januára a  februára sa v  tomto roku 

niesol v znamení chrípky. Najmä v Nitrianskom 
kraji chrípka zatvárala školy a škôlky. Koncom 
januára hlásil Regionálny úrad verejného zdra-
votníctva v  Nitre viac ako 16  tisíc prípadov 
akútnych respiračných ochorení, z  toho bolo 
chrípkových alebo chrípke podobných ochore-
ní viac ako štyritisíc. Kvôli chrípke tak prerušilo 
činnosť približne 50 škôl a škôlok v kraji. Zisťo-
vali sme, aká je situácia v školách v našej obci. 
„Nitriansky kraj je na tom zle, sú zatvorené nie-
ktoré materské školy, niektoré základné školy. 
My sme museli pristúpiť k riaditeľskému voľnu 
kvôli chrípke ešte pred vianočnými sviatkami, 
pretože sme mali 10 učiteľov chorých a  mali 
sme 37 %-nú neúčasť žiakov. Teraz je síce trošku 
zvýšená chorobnosť, ale nie je to až natoľko zlé, 
že by sme museli znova pristúpiť k  takýmto 
opatreniam,“ konštatoval riaditeľ Základnej 
školy v  Močenku Eduard Lacko. „Pocítili sme 
v  materskej škole zvýšený počet chorých detí, 

ale nemáme avízo od pani doktorky, či je to 
chrípka alebo sú to len nejaké prechladnutia. 
Ja môžem povedať, že v triedach je nižší počet 
detí, tak nejako sa po týždni striedajú, ale zatiaľ 
to nie je na to, aby sme zatvorili škôlku, aby boli 
chrípkové prázdniny,“ doplnila obraz o  situá-
cii v  materskej škole riaditeľka Soňa Hippová. 
V čakárňach u  lekára nebolo v deň našej náv-
števy príliš veľa pacientov. V čakárni u detskej 
lekárky dokonca ešte menej ako u  lekárov pre 
dospelých. „Situácia u  nás je zatiaľ stabilná. 
Typická chrípka sa u  nás vyskytuje približne 
jeden  – dva prípady za týždeň, v  podstate sú 
to klasické infekty dýchacích ciest,“ zhodnoti-
la situáciu praktická lekárka pre dospelých Ve-
ronika Okenková. Znamená to, že začiatkom 
februára sa Močenok ešte nepripojil k  zvyšku 
Nitrianskeho kraja, v  ktorom sa chrípkové 
ochorenia vyskytujú vo zvýšenej miere. Nikto 
však neručil za to, že situácia nebude o niekoľko 
dní úplne iná. Marcela Lenčéšová

Počas Kvet-
nej nedele 25. 
marca 2018 
sa uskutočnil 
tretí ročník 
podujatia s ná-
zvom Pôstna 

polievka. Aktivitu, ktorej výťažok bol určený 
pre Inštitút Krista Veľkňaza v  Žakovciach, 
zorganizovala z  vlastnej iniciatívy Farnosť 
Močenok v  spolupráci s  občianskym zdru-
žením Benesco. Približne 110 účastníkov sa 
zrieklo nedeľného obeda. Nahradili ho pôst-
nou polievkou, za ktorú zaplatili dobrovoľný 

príspevok. Vďaka vykonaniu tejto almužny, 
jedného z  tradičných pilierov pôstneho ob-
dobia, bola vyzbieraná fi nančná čiastka vo 
výške 1 800 eur. Močenskí farníci tak svo-
jou štedrosťou podporili dobročinné dielo 
starostlivosti o núdznych, ktoré v piatok 23. 
marca 2018 predstavil vo farskom kostole 
v  Močenku farár Marián Kuff a. Zároveň sa 
v kázni vyjadril aj k témam, ktoré sú aktuálne 
v spoločnosti . V rámci nedeľného podujatia 
bola možnosť podpísať petíciu „Zastavme 
zlo z Istanbulu!”. Všetkým účastníkom podu-
jatia a  dobrodincom vyslovujeme úprimné 
Pán Boh odplať! Juraj Lenický

polievka Aktivitu ktorej výťa

Močenskí farníci podporili Inštitút
Krista Veľkňaza v Žakovciach

 III. ročník pôstnej polievky
Občianske združenie Benesco s  farnosťou Močenok sa rozhodli usporiadať už tretí ročník 

podujatia Pôstna polievka. Výťažok z tohtoročnej pôstnej polievky je určeným ľuďom, o ktorých 
sa stará farár Marián Kuff a zo Žakoviec. „Svoje pôsobenie nám predstavil v piatok na svätej omši. 
Všetci ľudia, ktorí sem prišli mali možnosť si ho vypočuť. Na jeho výzvu ponúkame túto petíciu 
Zastavme zlo z Istanbulu, takže každý kto s tým súhlasí môže podpísať. Chcel by som poďakovať 
všetkým ľuďom, ktorí sem prišli, ktorí sa zastavili podporiť túto dobrú vec a takisto farnosti a tiež 
všetkým členom občianskeho združenia Benesco,“ vyjadril Tomáš Danko z občianskeho združe-
nia Benesco. Pri výdaji polievky pomáhal aj náš farár, ktorý mal pripnutú bielu stužku. Mali ju aj 
viacerí návštevníci pôstnej polievky. „Počas tohto týždňa a práve dnešný deň je nedeľa počatého 
dieťaťa. My, veriaci ľudia, si uvedomujeme čo znamená veľký dar života. Nosením stužky sa tak 
trošku priznáme k tomu, že sme za kultúru života. Uvedomujeme si, že život je posvätný od svoj-
ho počiatku až po jeho prirodzený koniec. Nosením tejto stužky počas tohto týždňa sme možno 
verejne zdeklarovali, že na tom živote nám záleží, že máme byť vďačný za život. Život je božím 
darom, nie my ho dávame, nie my si ho berieme, “ vysvetlil nosenie bielej stužky farár farnosti 
Peter Michalov. „Túto akciu hodnotím veľmi pozitívne, nakoľko prišlo veľa ľudí. Dúfam, že tými 
našimi príspevkami pomôžeme ľuďom v Žakovciach,“ zhodnotila Gertrúda Velčická z občianske-
ho združenia Benesco. Viacerí z návštevníkov pri tejto príležitosti podpísali petíciu za zachovanie 
klasickej rodiny, ktorá sa v dnešnej dobe cíti byť ohrozená. Mária Gyárfásová

Matičný rok
s folklórom

Folklórny matičný rok 2017 začal rátať 
svoje dni zároveň s  odspievaním hymny SR 
spevákmi  MSS Močenskí speváci spolu so 
spŕškou svetielok novoročného ohňostroja. 
Fašiangy ako tá najveselšia časť roka sa bez vy-
stúpenia Močenčanky a jej pochovávania basy 
nezaobíde. Tu sa nám ukázal aj náš Malý Ma-
tičiarik ako nádejný tanečný folklórny súbor.

Príchod jari a  stavanie mája si bez mi-
hania a  tančeka krojovaných deťúreniec, 
Močenčanky aj mužskej speváckej skupiny 
ťažko predstaviť. Samozrejme, Deň matiek 
bez poďakovania a milého vystúpenia našich 
najmenších by nebol tým správnym dňom. 
Dom Matice slovenskej v  Nitre usporiadal 
24. mája 2017 konferenciu na tému národ-
nostných vzťahov, kde Močenskí speváci od-
spievaním hymny a  národniarskych piesní 
dotvorili dôstojný priebeh stretnutia. Pred 
začiatkom svätej omše na sviatok sv. Cyri-
la a  Metoda, 5. júla, v  Nitre už tradične FS 
Močenčanka víta príchodzích veriacich spe-
vom z  repertoáru náboženských piesní. Pri 
nástupe duchovných k  slúženiu bohoslužby 
zase tvorí krojovaný špalier spolu s inými sú-
bormi. Jedna krojovaná dvojica odovzdávala 
obetný dar z Močenka.

Na pozvanie MO MS v  Štúrove sa toho 
istého dňa predstavili Močenskí speváci, aby 
na  Cyrilo-metodskej spomienkovej slávnosti 
pripomenuli krásy slovenského folklóru.

V tomto roku sa Matičné slávnosti konali 
v  Trnave a  preto naši speváci aj FS Močen-
čanka (známy z  minuloročných matičných 
slávností v  Komárne) rozveselili divákov na 
námestí i  v  City aréne. Nasledujúci víkend 
sme už mohli vidieť našich najmenších, ako 
aj ostatné súbory pri vystúpeniach na Dňoch 
obce. Október je mesiac, v ktorom sa každo-
ročne „vije“ Štúrovský venček – je to prehliad-
ka folklórnych súborov. Diváci si vychutná-
vali s ozajstným nadšením varenie lekváru aj 
vinobranie s Močenčankou a piesne v podaní 
Močenských spevákov.

Plynutie času bolo neúprosné a prichádzali 
najkrajšie sviatky v roku – Vianoce. V predvia-
nočnom čase na pozvanie MO MS v  Nedede 
spríjemnili Močenskí speváci večer plný očaká-
vaní a nádejí. Vianočné trhy v Trnave v dňoch 
20. a 21. decembra skrášlili svojimi vystúpenia-
mi Močenskí speváci aj Močenčanka.

Milí moji účinkujúci, členovia súborov, do-
voľte mi poďakovať sa Vám za ochotu nacvičo-
vať, vystupovať, niesť štafetu ľudového umenia 
aj naďalej. Prajem Vám veľa pevného zdravia, 
duchovnú i fyzickú silu zvládať výzvy, ktorým 
budete v  nastávajúcom roku čeliť. Samozrej-
me, tiež lásku, radosť a hojné Božie požehna-
nie. Želajme si, aby bol tento rok prajný pre 
udržiavanie našich ľudových zvykov a tradícií.

Jolana Lenčéšová,
predsedníčka MO MS v Močenku

Marián Kuff a zaujal veriacich 
v Močenku.  Foto: Peter Sýkora
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Milí spoluobčania
a čitatelia!
S  potešením vám ozna-

mujeme, že náš knižný 
fond sa opäť rozrástol. Je 
to vďaka úspešnému zís-
kaniu dotácie, o  ktorej 

sme vás už informovali v  močenskej televí-
zii. Vďaka fi nančným prostriedkom z  Fon-
du na podporu umenia vo výške 1000 €, 
ako aj prispením obce sme na sklonku roka 
2017 obohatili náš fond o  162 nových kníh.

Výberom  sme sa snažili zaujať všetky vekové 
kategórie a obohatiť všetky literárne žánre. Zo-
znam zakúpených kníh si môžete pozrieť  na 
výveskách v obci, na webovej stránke obce ale-
bo na nástenke v knižnici. Príďte sa presvedčiť 
a zavítajte do našej knižnice. Veríme, že strávite 
príjemné chvíle s knihou v ruke.

 Dočítan ia! Vaša Knižnica Močenok

Nové knihy v Knižnici Močenok
Členovia COOP Jednoty, 
SD bilancovali

Na začiatku každého roka prebiehajú vý-
ročné členské schôdze organizácií, združení, 
strán, aby zhodnotili prácu vo volebnom ob-
dobí. Nebolo tomu inak ani u členov najväčšej 
organizácie v obci, a  tým je COOP Jednota, 
SD, Močenok. V polovici marca bola zorgani-
zovaná výročná členská schôdza. Rokovanie 
otvoril a  riadil p. Kolenčík, člen dozorného 
výboru (DV). V  úvode privítal delegátov 
z Nitry p. Markovú a p. Prekopa, ako aj vedú-
cich prevádzkových jednotiek (PJ) z Močen-
ka, H. Kráľovej a Hájskeho. S prejavom vystú-
pil predseda PV p. Brestič. V úvode uviedol, 
že za ostatné roky prišlo v organizácii k zá-
sadným zmenám. Boli zrušené DV v H. Krá-
ľovej a v Hájskom a pričlenené k Močenku. 
Druhou zmenou bola rekonštrukcia členskej 
základne. DV mal 1200 členov. Jeho stav kle-
sol na 180. Na obnovu členstva bolo potrebné 
zaplatiť fi nančný poplatok 33 €. Kto ich ne-
zaplatil, bolo mu členstvo zrušené. Nosným 
programom DV, ktorý mal troch členov, bol 
programový plán. Obsahoval starostlivosť 
o  PJ, organizovanie zájazdov a  divadelných 
predstavení. Obľúbenými boli zájazdy za krá-
sami Slovenska. Boli to zájazdy na Devín a vi-
nobranie do Modry a Pezinka. Každý rok na 
jeseň v rámci Mesiaca úcty k starším to boli 
posedenia s dôchodcami – jubilantmi. Každý 
rok boli zakúpené lístky na divadelné pred-
stavenia na festival Gorazdov Močenok. Sú-
časťou programu bola aj diskusia. Medzi iný-
mi vystúpil p. Prekop, delegát COOP Jednoty 
Nitra, SD. Analyzoval hospodárske výsledky 
minulého roka za celý podnik a konkrétne za 
PJ Močenok, H. Kráľová a Hájske. Supermar-
ket mal vždy takmer 2 milióny. Predajňa patrí 
medzi najlepšie v okrese. V H. Kráľovej boli 
výsledky slabšie. Bola tam rekonštruovaná 
predajňa, a  tým bola skrátená doba predaja. 
Ďalej nás delegát informoval, že budúci rok sa 
začne v Močenku výstavba diskontu rozšíre-
ním prevádzkových priestorov. Starosta obce 
poďakoval za prácu výboru a zdôraznil, že je 
dobrá spolupráca aj s  COOP Jednota Nitra. 
Za hádzanársky klub Junior poďakoval za 
spoluprácu DV Vereš, tajomník klubu. V ďal-
šej časti členovia prijali plán činnosti na rok 
2019, zvolili nový výbor v zložení p. Brestič, 
p. Kolenčík a p. M. Hippová. Predsedom sa 
stal p. Brestič, ktorý bol za členskú základňu 
zvolený aj za delegáta na zhromaždenie dele-
gátov v Nitre, ktoré bude v polovici apríla. Po 
vyčerpaní programu a prijatí uznesenia bolo 
rokovanie ukončené. V  rámci kultúrneho 
programu sme si vypočuli dve básne a krás-
ny program folklórnej skupiny Močen čanka. 
Účastníci za doprovodu harmonikára p. Re-
háka si aj zaspievali. Na schôdzi bolo podané 
bohaté občerstvenie.

 Vincent Tóth
stredoškolský učiteľ na dôchodku

Duslo získalo povolenie na skúšobné spus-
tenie novej prevádzky na výrobu čpavku, teda 
amoniaku, Čpavok 4. Nová výrobňa má vysoký 
stupeň zabezpečenia. Bude mať najlepšie kon-
trolné systémy. Čpavok 4 je stredne veľký projekt. 
Patrí do kategórie projektov v hodnote zhruba do 
pol miliardy eur. Pre Duslo je investícia do tejto 
prevádzky kľúčová. Čpavok je totiž základnou 
surovinou pre výrobu priemyselných hnojív. 
Duslo ich produkuje vyše 1,3 milióna ton. Hlav-
ným cieľom realizovanej investície je zníženie 
energetickej náročnosti súčasnej výroby amonia-
ku, ktorá sa premieta aj do nákladov na výrobu 
čpavku. Zníženie energetickej náročnosti je zá-
roveň jedným zo  základných predpokladov pre 
udržanie, prípadne posilnenie pozície chemické-
ho závodu v konkurenčnom prostredí trhu. Uve-

dený predpoklad vychádza zo štúdií z roku 2011. 
Tie ukazovali, že z pohľadu zefektívnenia výroby 
čpavku v  závode Duslo je rentabilnejšia a  vý-
hodnejšia nová výrobňa než úprava pôvodnej. 
Napokon vznikol projekt výstavby novej moder-
nej výrobne čpavku, Čpavok 4. Ofi ciálny podpis 
kontraktu s dodávateľom sa uskutočnil koncom 
roka 2014, ale samotná výstavba sa začala v roku 
2016. Na výstavbe Čpavku 4 sa podieľali priebež-
ne až tisícky pracovníkov. V týchto dňoch je ich 
tu približne 330. Nepripúšťajú sa žiadne dopady 
na životné prostredie. Všetky procesy sú monito-
rované online inšpekciou životného prostredia. 
V prípade vybočenia z  limitov ihneď štátna in-
špekcia životného prostredia zoberie všetky po-
volenia a okamžite zastaví prevádzku.

 Mária Gyárfásová

Už druhýkrát po sebe bola naša obec poverená zorga-
nizovať Okresný snem Slovenskej národnej strany. Ná-

rodniari za prítomnosti krajského predsedu, starostu obce a krajského poslanca za okres Šaľa 
hodnotili svoju činnosť. V pláne na rok 2018 sa močenská a šalianska organizácia zamerajú na 
rast členskej základne. Boli by radi, keby k 7500 členom pribudli ďalší, ktorí majú radi Sloven-
sko a jeho bohatú históriu. SNS ako najstaršia politická strana na Slovensku je vládnou stranou. 
Spolu so Smerom SD a Mostom prevzala zodpovednosť za ďalšie smerovanie Slovenska. Jej zá-
sluhou sa zavádzajú 13. a 14. platy pracujúcich. Pracuje na zlepšovaní podmienok v našom kú-
peľníctve. Podieľala sa na riešení príplatkov za nočné smeny a sviatky. Členská základňa v Mo-
čenku pripravuje v rámci osláv, ktoré pripadajú na tento rok zorganizovať za účasti všetkých 
občanov Vatru zvrchovanosti s atrakciami pre deti a podávaním kvalitného gulášu. V diskusii 
vystúpili krajský predseda SNS. Poukázal na veľmi zložitú vnútropolitickú situáciu a zodpoved-
nosť za vládnutie. Starosta obce vo svojom vystúpení upriamil pozornosť na komunálne voľby, 
ktoré budú na jeseň. Vyzval organizáciu, aby vybrala vhodných kandidátov na poslancov, aby 
sa aj oni podieľali na ďalšom budovaní našej obce. Rokovanie okresného snemu splnilo svoje 
poslanie a určilo ďalšie smerovanie strany. Vincent Tóth, stredoškolský učiteľ na dôchodku

Nová výrobňa čpavku v skúšobnej prevádzke

SNS hodnotila

Únia materských centier organizuje pod 
záštitou prezidenta Slovenskej republiky najväč-
šiu oslavu Dňa matiek na Slovensku - Míľu pre 
mamu. Míľa pre mamu je úžasné rodinné popo-
ludnie, kedy v jeden deň na rôznych miestach sa 
tisíce ľudí spájajú bez ohľadu na vek, rasu, viero-
vyznanie, či počasie jednou myšlienkou, a to pre-
javiť úctu a vďaku mamám – za ich obetavosť, za 
ich prebdené noci nad našimi chorobami, za ich 

snahu dať nám to najlepšie čo môžu dať, za ich 
pochopenie a bezhraničnú lásku. V tento deň im 
chceme, viac ako po iné dni, poďakovať za to, že 
sú našimi mamami a povedať jednoduché „Ďa-
kujem, že si mama“. (materskecentra.sk, 2010)

Podujatie Míľa pre mamu sa po druhýkrát 
uskutoční aj v našej obci. Program sa začne v so-
botu 12. mája o 15.00 hod. v parku pred kostolom. 
 Peter Sýkora

Míľa pre mamu bude aj v Močenku
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Hľadám stavebný pozemok vo výmere 8 ár minimál-
na šírka pozemku 17 – 20 m.
 Tel č. 0905 843 967

*
Robíte svadby, oslavy? Potrebujete pomoc? ZDOBE-
NIE SÁLY, ORGANIZOVANIE, OBSLUHA.
 Zavolajte: 0917 729 639

*
Profesionálne strihanie psíkov všetkých plemien. 
Kvalita, precíznosť, spokojnosť, zodpovednosť 
a  odborný prístup, maximálna ochota, poraden-
stvo a prijateľná cena.  Tel. č. 0905 559 708

*
Predám rodinný dom v Močenku.
 Tel. č. 0915 972 509

*
Predám kukuricu.  Tel. č. 0902 750 376

*
Predám nepoužitý horský bicykel značky ISTER.
 Tel. č. 0907 232 247

RIADKOVÁ INZERCIA

SPOLOČENSKÁ KRONIKA

PRIVÍTALI SME:

Iveta Rezáková, Damian Rábek, Adam Baráth, 

Stela Beňová, Miroslav Szitai, Emily Molnárová, 

Dávid Kollár, Adam Pápay, Patrik Karvay,

Lukáš Turček

POVEDALI SI ÁNO:

Radoslav Šarközy a Anna Uherová 16. 2. 2018

Peter Lenický a Martina Macušová 24. 3. 2018

Ľubomír Szőllősy, 54-ročný;

Slavomír Tóth, 35-ročný;

Štefan Dičér, 85-ročný;

Rudolf Baláž, 58-ročný;

Katarína Odrášková, 88-ročná;

Júlia Lenčéšová, 87-ročná;

Anton Bleho, 80-ročný;

Alžbeta Lenčéšová, 74-ročná

OPUSTILI NÁS

Slza v  oku, v  srdci 
žiaľ, čo nám dobré 
bolo, to nám osud 
vzal. Dňa 29. janu-
ára 2018 uplynulo 
30 rokov čo nás navždy opustil 
náš milovaný manžel, otec a ded-
ko Jozef Urbánik. Spomínajú 
manželka a dcéry s rodinami.

Dňa 29. januára 2018 
by oslávila nedožité 
70 narodeniny naša 
mamička a  babička
Júlia Skalická
a 22. februára 2018 
sme si pripomenuli 
13 rokov od jej úmr-
tia. Dňa 21. mája 
2018 bude 15 rokov, 

čo nie je medzi nami náš ocino 
a  dedko Štefan Skalický. S  úc-
tou a  láskou spomínajú synovia 
a dcéry s rodinou.

Dňa 22. februára 
2018 uplynuli 4 ro-
ky, čo nás navždy 
opustil náš drahý 
manžel, otec, dedko 
a pradedko Ľudovít Fábik. S úc-
tou a láskou spomína celá rodina.

Dňa 22. marca 
2018 sme si pripo-
menuli 5. výročie, čo 
nás navždy opustil 
Ján Hanák. S úctou 

a  láskou si na neho spomínajú 
manželka, traja synovia s rodina-
mi, vnuci a pravnuci.

Dňa 22. marca 
2018 sme si pri-
pomenuli 1. výročie 
úmrtia, čo nás na-
vždy opustila moja 
drahá mamička, naša babka, 
prababka a  praprababka Anna
Reháková. rod. Kováčová. S veľ-
kou láskou a úctou na ňu spomína 
dcéra Jitka s rodinou. Kto ste ju 
poznali venujte jej tichú spomien-
ku s modlitbou.

Bolesťou unavené 
dotĺklo tvoje srdce, 
zmĺkol tvoj hlas, ale 
tvoja láska a  spo-
mienka zostane vždy 

v  nás. Dňa 24. marca 2018 sme 
si pripomenuli 2. výročie čo nás 
navždy opustil náš drahý Vladimír 
Paškevič. S láskou spomínajú man-
želka s deťmi a celá rodina.

Rana v  srdci stá-
le bolí a  zabudnúť 
nám nedovolí. Hoci 
si odišiel a  niet 
ťa medzi nami, 
v  našich srdciach zostaneš stá-
le s nami. Dňa 28. marca 2018 
sme si pripomenuli 3. výročie čo 
nás navždy opustil náš drahý 
manžel, otec, dedko a  pradedko
Ján Stacho. S láskou spomíname. 
Manželka a dcéry s rodinami.

„S tichou spomienkou k jej hrobu 
chodíme, pri plameňoch sviečky sa 
za ňu modlíme. Na jej hrobe ka-
hanec horí, ten jej zapálili tí, ktorí 

ju mali radi. Kytičku 
kvetov z  lásky jej 
dáme a  s  bolesťou 
v srdci na ňu potichu 
spomíname.“ Dňa 
19. apríla 2018 uplynuli 3 roky, čo 
nás navždy opustila naša milova-
ná mamička, babka a  prababka
Jozefína Straňáková. S  úctou 
a láskou spomína celá rodina.

Dňa 26. apríla 
sme si pripomenuli
3. smutné výročie, 
čo sme sa navždy 
rozlúčili s  naším 

drahým manželom, oteckom, ded-
kom, svokrom Gabrielom Melom. 
S  láskou a úctou pri modlitbe si 
spomíname celá rodina. Manželka, 
dve dcéry a syn s rodinami.

Čas plynie, smútok 
však zostáva. Slzu 
zotrieme, sviečku 
zapálime, ako veľmi 
nám chýbaš, tíško 
zašepkáme. Dňa 30. apríla 2018 
uplynuli tri roky, čo nás navždy 
opustil náš milovaný manžel, 
otec, dedko a  pradedko Michal 
Fuska. S láskou spomínajú man-
želka a tri dcéry s rodinami

Ďakujeme všetkým 
príbuzným, pria-
teľom a  známym, 
ktorí sa prišli napo-
sledy rozlúčiť s na-

šim drahým Patrikom Lenickým, 
ktorí nás navždy opustil 29. de-

cembra 2017 vo veku 38 rokov. 
Manželka so synmi a celá rodina.

Ďakujeme všetkým príbuzným, 
priateľom a  známym, ktorí sa 
dňa 6. marca 2018 prišli napo-
sledy rozlúčiť s  našou drahou 
mamičkou, babkou, prababkou
p. Katarínou Odráškovou. Ďaku-
jeme za prejavy sústrasti a kveti-
nové dary. Smútiaca rodina.

Ďakujeme všetkým príbuzným, 
priateľom a  známym, ktorí sa 
dňa 26. marca 2018 prišli na-
posledy rozlúčiť s  našou drahou 
mamičkou a babkou p. Aležbetou 
Lenčéšovou. Ďakujeme za prejavy 
sústrasti a kvetinové dary. Smú-
tiaca rodina.

Dňa 15. mája 2018 
uplynie 10 rokov čo 
nás navždy opustil 
náš drahý manžel, 
otec, apinko Lacko 
Štefanovič. S úctou a láskou spo-
mína celá rodina.

Dňa 22. mája 2018 
uplynie 5 rokov čo 
nás navždy opus-
til Pavol Novák. 
S  láskou na neho 

spomínajú manželka, deti, dcéra, 
syn, vnúčatá a  celá rodina. Kto 
ste ho poznali, venujte mu tichú 
spomienku.

Smútočné oznamy

Obecná polícia vyzýva všetkých občanov, aby svojimi automobilmi neparkovali na 
miestnych chodníkoch. Takýmto konaním ohrozujú nielen samotných chodcov, ale aj 
mladé mamičky s kočíkmi. Okrem toho takýmto správaním poškodzujú majetok obce. 
pretože chodníky nie sú stavané na takúto záťaž. V neposlednom rade parkovaním na 
chodníkoch občania porušujú zákon o cestnej premávke č. 8/2009 Z. z. § 25 ods.1. písm. 
q. Porušením tohto zákona hrozí majiteľovi bloková pokuta až do výšky 33 €. Preto ešte 
raz vyzývame občanov, aby svoje automobily parkovali vo vlastnom dvore alebo tam, kde 
to nie je zakázané.

POKUTA ZA PARKOVANIE NA CHODNÍKOCH
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Futbalový klub Močenok vedie v  súčas-
nej dobe Miloš Bleho. Zaujímalo nás, ako 
hodnotí činnosť klubu.

„V našom futbalovom klube pôsobí jed-
no seniorské a päť mládežníckych družstiev. 
Najmladšia je prípravka, ktorá začala tréno-
vať na jeseň 2017 pod vedením Bohuša Pá-
kozdyho, ktorého ale neskôr vystriedal Jo-
zef Fúska. V tomto období odohrá družstvo 
svoje prvé turnaje. Patria sem deti z 1. a 2. 
ročníka ZŠ a  tiež škôlkari. Kategórie U11 
a U13 má pod palcom Gabriel Vrba. Obidve 
družstvá sú na čele svojich súťaží. Hlavne 
od U11 očakávame celkové prvenstvo v ta-
buľke, ktorú priebežne vedie o  11 bodov,“ 
zhodnotil Miloš Bleho.

Družstvo U11 strelecky ťahá práve syn 
prezidenta FK Miloš Bleho ml. s 33 gólmi.

„V kategórii U13 je tabuľka vyrovnanej-
šia a naši chlapci budú musieť o prvenstvo 
bojovať až do posledného kola. K najlepším 
strelcom súťaže patrí Mário Jánoška s  20 
gólmi.

Trénerom U15 je hráč A - mužstva Ra-
doslav Dicsér. Chlapci taktiež hrajú o špicu 
tabuľky. Medzi najlepších strelcov súťaže 
patria Norbert Sabo s 30 a Erik Kováč s 15 
gólmi.

Najväčšie zlepšenie nastalo u  dorastu. 
Mužstvo, ktoré pred rokom malo problém 
nastúpiť na zápas v  plnom počte, skončilo 
v  tabuľke 
p o s l e d n é . 
Dorasten-
cov pre-
bral k  ži-
votu hráč 
A-mužstva, 
a  zároveň 
učiteľ ZŠ 
Mo č e n o k , 
D a n i e l 
Č i e r n i k . 
M u ž s t v o 
hrá o  čelo 
t a b u ľ k y 

a  tréner má príjemné starosti 
ktorých z  osemnástich chlapcov 
nominovať na zápasovú súpisku. 
K najlepším strelcom súťaže patria 
Patrik Kováč so 17 a Patrik Belo-
vič so 14 gólmi. Kapitán dorasten-
cov Adam Straňák už nastupuje za 
mužov, a veríme, že v lete k nemu 
pribudnú aj ďalší hráči.

A-mužstvo nemalo dobrý štart 
do jarnej časti súťaže. Po dvoch 
domácich prehrách prišlo víťaz-
stvo v  Golianove, ale následne 
sme vybuchli v  Hornom Ohaji. 
To malo za následok odvolanie 
trénera Martina Žišku. Močenský 
dres však oblieka jeho syn Jakub, 
a tak veríme, že Martin nám bude 
nápomocný pri práci s mládežou. 
Na post nového trénera nastúpil 
ambiciózny Milan Lenický, rodák 
z Močenku, ktorého prácu pozná-
me z Chrenovej a ČFK Nitra. Páči 

sa nám jeho snaha hrať kombinačný futbal 
atraktívny pre diváka. Premiéra na lavičke 
sa mu vydarila, keď sme dokázali zdolať prá-
ve Chrenovú. Hráči dostali nový impulz. Sú 
odhodlaní posúvať sa v tabuľke vyššie a pri-
tiahnuť opäť fanúšikov do hľadiska,“ uviedol 
prezident FK Močenok Miloš Bleho.

 Peter Sýkora

F tb l ý kl b M č k di úč T é U15 j h áč A ž t R á j

Dorastenci pokračujú v bojovných výkonoch z jesennej čas-
ti. Obranu súpera ohrozil Patrik Kováč. Foto: Peter Sýkora

Kategória F 10 štartovala počas zimnej prípravy na niekoľkých halo-
vých turnajoch. V domácej športovej hale 24. februára chlapci pora-
zili ČFK Nitra 7:0, Partizánske 1:0, Dúbravku Bratislava 5:3. Vo fi nále 
ich čakal Inter Bratislava, s ktorým viedli 2:1. Inter dokázal vyrovnať 
a 16 sekúnd pred koncom dať víťazný gól na 3:2.  Foto: Lucia Sýkorová

Tabuľka VI. liga U19 ObFZ NR sk. “B” - dorast

1 OFK Lužianky 15 12 2 1 82:10 38 13 17 0

2 FK Močenok 16 10 3 3 68:29 33 12 9 0

3 ŠK Tešedíkovo 14 9 3 2 75:26 30 11 6 0

4 FC Neded 14 9 1 4 58:29 28 10 10 0

5 OFK Branč 16 8 0 8 69:56 24 9 0 0

6 FK Mojmírovce 15 6 2 7 60:55 20 8 -1 0

7 FC Cabaj-Čápor 15 6 2 7 34:37 20 7 -4 0

8 FK KFC HORNÁ KRÁĽOVÁ 13 6 0 7 43:36 18 6 -6 0

9 TJ Družstevník Rišňovce 15 4 2 9 42:46 14 5 -7 0

10 ŠK Veľké Zálužie 14 4 2 8 36:57 14 4 -7 0

11 FK Vlčany 14 4 1 9 31:48 13 3 -8 0

12 FK Trnovec nad Váhom (odstúpené) 0 0 0 0 0:0 0 2 0 0

13 ŠK Nitra-Dolné Krškany 13 0 0 13 8:177 0 1 -18 0

Tabuľka VI. liga - seniori

1 FK Vlčany 21 14 3 4 47:25 45 16 12 146.4

2 ŠK Rumanová 21 13 2 6 52:31 41 15 8 97

3 FC ViOn Zlaté Moravce - Vráble C 21 13 2 6 47:28 41 14 11 127.2

4 ŠK Žitavany 21 13 2 6 51:40 41 13 11 99.8

5 FK Janíkovce 20 12 2 6 49:31 38 12 5 108.4

6 BFC - OÚ Dolné Obdokovce 21 11 5 5 46:28 38 11 5 120.6

7 FC MOSAP Klasov 22 9 4 9 43:39 31 10 -2 121.2

8 TJ Družstevník Vráble - Horný Ohaj 20 7 8 5 33:26 29 9 2 140.4

9 TJ Slovan Nitra-Chrenová 21 8 5 8 44:40 29 8 -1 111.8

10 OŠK Lehota 21 8 4 9 40:53 28 7 -5 125.8

11 TJ Slovan ŠPP Kolíňany 21 8 2 11 48:49 26 6 -7 114.3

12 TJ Družstevník Rišňovce 22 8 2 12 42:45 26 5 -7 137.6

13 FK Veľký Cetín 21 7 3 11 42:59 24 4 -6 111.8

14 OFK Lužianky 21 4 5 12 25:46 17 3 -13 144.2

15 FK Močenok 22 5 2 15 30:52 17 2 -16 112.6

16 OFK Golianovo 22 2 3 17 23:70 9 1 -24 109.25

Šesť družstiev
FK Močenok nastúpilo 
do jarnej časti

Šesť družstiev
FK Močenok nastúpilo 
do jarnej časti
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Slovenský futbalový zväz vyhlásil na 
prelome rokov 2017 – 2018 výzvu pre obce 
a  majiteľov futbalových klubov na zlepše-
nie infraštruktúry futbalových ihrísk na 
Slovensku. „Obec Močenok vypracovala 
projektovú dokumentáciu, samotný projekt 
a uchádzala sa o podporu z tejto výzvy SFZ 
na rekonštrukciu infraštruktúry futbalové-
ho ihriska  – myslíme tým jestvujúcej bu-
dovy, kde sú šatne a spoločné priestory pre 
futbalistov. Vzhľadom na to, že táto budova 
je už dlhodobo v  nevyhovujúcom stave, 
sme sa podujali riešiť tento stav a môžem 
s  radosťou skonštatovať, že SFZ prispeje 
na rekonštrukciu infraštruktúry sumou 
15 000 eur,“ tešil sa z  úspeš-
ného projektu starosta obce 
Roman Urbánik. „Projekt sa 
týka hlavne výmeny strešnej 
krytiny, fasády a  zateplenia 
stropnej konštrukcie. V hava-
rijnom stave je hlavne strešná 
krytina, ktorá nám už pri in-
tenzívnych dažďoch preteká. 
V  klube pôsobí 5 družstiev, 
čo je viac ako 90 hráčov, a re-
konštrukciou budovy sa určite 
skvalitní tréningový aj zápaso-

vý proces,“ myslí si prezident Futbalového 
klubu v Močenku Miloš Bleho. Plánovaná 
rekonštrukcia si vyžiada niekoľko týždňov 
stavebných prác a  obmedzení v  používaní 
budovy. „Chceli by sme za pomoci týchto 
fi nančných prostriedkov, ale aj fi nančných 
prostriedkov, ktoré navrhneme v  prvej 
zmene rozpočtu, urobiť celkovú rekon-
štrukciu budovy zvonku tak, aby zodpove-
dala súčasným potrebám,“ doplnil starosta. 
Termín realizácie investície sa predpokla-
dá počas jarných mesiacov – v apríli, máji 
a  júni  – po odsúhlasení zmeny rozpočtu 
obecným zastupiteľstvom.

 Marcela Lenčéšová

Koncom novembra a začiatkom decem-
bra uplynulého roka sa v talianskom Mon-
tecatini Terme konali 2. Majstrovstvá sveta 
UWF (zjednotenej svetovej organizácie 
karate). Medzi 45 zúčastnenými krajina-
mi malo zastúpenie aj Slovensko, ktoré na 
majstrovstvá vyslalo 25-člennú výpravu. 
Boli v nej dvaja zástupcovia Klubu karate 
TJ Slovan Duslo Šaľa. Jedným z  nich bol 
talentovaný mladý karatista, Močenčan Fi-
lip Bleho. „Na základe výsledkov z doteraj-
ších súťaží, ako sú poháre federácie, maj-
strovstvá Slovenska alebo Slovakia open 
som bol v rebríčku výsledkov druhý alebo 
tretí, a tak som sa dostal do reprezentácie,“ 
ozrejmil Filip Bleho. Na majstrovstvách 
sveta sa Filip Bleho predstavil postupne 

v troch disciplínach cvičenia kata – 
z  toho v  dvoch individuálnych. 
„V prvý deň boli kategórie mladších 
a kata open, teda od 13 do 17 rokov, 
a seniori. Potom boli kumite kategó-
rie a na druhý deň súťažili družstvá. 
Ja som súťažil v kata goju ryu 15 – 
17-roční a aj v kata open. Boli sme 
tam Slováci, Čech, Ukrajinci a  Ru-
mun. V  kata goju ryu som zvíťazil, 
môj kamarát zo Slovenska bol tretí. 
Ešte som štartoval v kata open – tam 
bola veľmi veľká konkurencia a bolo 
nás 16 z  rôznych krajín. Ja som sa 
prebojoval až do fi nále. V kata družstvách 
sme skončili na 2. mieste,“ oboznámil nás 
s  programom a  výsledkami Filip Bleho. 

Blehova bilancia výsledkov bola teda 
po absolvovaní troch disciplín: jeden 
titul majstra sveta, titul vicemajstra 
sveta v kata družstiev a 6. miesto v in-
dividuálnej disciplíne kata open. Fili-
pa Bleha pripravuje na súťaže tréner 
a zároveň jeho klubový kolega Ľudo-
vít Kocsis, ktorý s ním bol aj na maj-
strovstvách sveta. Ako jeden z tréne-
rov slovenskej výpravy sa podujatia 
zúčastnil aj šéf šalianskeho klubu ka-
rate Igor Bleho. „Som veľmi spokojný, 

že som sa dostal do reprezentácie a aj na 
majstrovstvá do Talianska. Bol som tam 
aj so svojím trénerom, ktorý tiež súťažil, 
skončil na 3. mieste. Som vďačný svojmu 
trénerovi, že ma takto dobre pripravil, aby 
som sa stal majstrom sveta, a chcem poďa-
kovať aj svojej rodine, že ma v tom podpo-
rujú,“ vyjadril vďaku Filip Bleho.

Slovenská výprava na majstrovstvách 
získala spolu 30 medailí a  v  hodnote-
ní všetkých 45 zúčastnených krajín sa 
umiestnila na fantastickom 4. mieste.

Všetkým zúčastneným, ale najmä Mo-
čenčanovi Filipovi Blehovi k  úspechu sr-
dečne blahoželáme. Marcela Lenčéšová

Dotácia na rekonštrukciu
budovy na futbalovom štadióne

Filip Bleho sa stal majstrom sveta v karate

■ Pracovníci obce v  spolupráci s  technikom 
v polovici februára rekonštruovali a opravovali 
osvetlenie v  športovej hale. Okrem iného vy-
menili všetky pokazené žiarovky v refl ektoroch 
osvetľujúcich hraciu plochu.

Aktuality z obce
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Predstavitelia občianskeho združenia Benes-
co otvorili v sobotu 24. marca 2018 v priestoroch 
hokejbalového ihriska už 10. ročník Hokejbalovej 
ligy Močenok. Počas aktuálneho ročníka si v rámci 
hokejbalových zápasov zmeria svoje sily šesť muž-
stiev: All Reds, Bláznivé banány, Hbk Vikings, Hbk 
Šaľa, Hbc Íreg a Saliby Wild. Ukončenie základnej 
časti je naplánované na  23. júna 2018. Po letnej 
prestávke bu dú pokračovať štvrťfi nálové a fi nálové 
zápasy. Keďže ide o jubilejný ročník, organizátori si 
počas neho predsavzali zorganizovať hokejbalový 
turnaj a priateľské stretnutie súčasných i bývalých 
hokejbalistov. Zároveň je pri tejto príležitosti plá-
nované vydanie menšej publikácie. Bude zachytá-
vať históriu predošlých ročníkov ligy. Pripravuje sa 
aj príležitostná poštová pečiatka. V hokejbalových 
zápasoch desiateho ročníka prajeme všetkým hrá-
čom i organizačnému tímu veľa úspechov pri napĺ-
ňaní stanovených cieľov. Juraj Lenický

Jubilejný desiaty ročník
hokejbalovej ligy otvorený

Budova na futbalo-
vom štadióne rekon-
štrukciu potrebuje.   

Foto: Peter Sýkora

Filip Bleho v strede na najvyššom stupni. Foto: Igor Bleho

Filip Bleho v strede na najvyššom stupni.
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EIZEN s.r.o. výkup železného šrotu 
tel.: 0911 915 591
       0948 523 390

֗ výkup železného šrotu a farebných kovov
paličské práce
rozpaľovanie kovových prvkov 

 a konštrukcií
zber papiera

Otváracie hodiny: Po - Pia 7.30 - 16.00 h  Sobota 8.00 - 13.00 h

prevádzka: Úzka 985/2
(bývalý Hliník) Močenok

֗֗

Obyvatelia môžu odovzdávať počas celého roka nasledovný odpad:

- stavebný odpad: 150 kg/ročne na 1 súpisné číslo, nad 150 kg spoplatnené

- elektroodpad: práčky, televízory, chladničky, mrazničky, počítače,
                         el. sporáky, žehličky, bojlery, varné kanvice a pod.

- veľkoobjemový odpad: patrí sem objemový odpad, ktorý sa 
                                       ďalej nedá spracovať a nezmestí sa do klasickej 
                                       nádoby na zmesový komunálny odpad.
napr. starý nábytok (válendy, sedačky), skrine, podlahové krytiny (koberce, 
linoleum,  gumolit), sanitárna keramika (umývadlá, vane, toalety), ostatné
(matrace, periny), znečistené plasty.

NEPATRÍ SEM!!! stavebný odpad - murivo, kamenivo, azbest, zvyšky malty,
zemina, čisté plasty, papier, sklo, bio odpad, elektro odpad a nebezpečený 
odpad.

Obecný úrad Močenok v spolupráci s firmou EIZEN s.r.o. vytvoril
pre obyvateľov obce Močenok ZBEROVÝ DVOR, ktorý sa nachádza

v areáli firmy EIZEN s.r.o. (kovošrot)

֗
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 Močenok / časopis obyvateľov obce

V pastoračnom stredisku sa uskutočnilo stretnu-
tie s predstaviteľmi Fóra života. Foto: Peter Sýkora

Močenskí vinári sa zúčastnili na de-
gustácii vo Vracove. Foto: Peter Sýkora

Močenskí veriaci prišli do kostola na svä-
toblažejské požehnanie. Foto: Peter Sýkora

V pastoračnom centre organizuje Komunitné cen-
trum stolnotenisové turnaje. Foto: Peter Sýkora

Farnosť Močenok a občianske združenie Benes-
co podávali pôstnu polievku. Foto: Juraj Lenický

Firma HD - DRILL realizuje výkopové práce pre vybu-
dovanie optickej siete v Močenku. Foto: Juraj Lenický


